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1. Inleiding
Centrale vraag is in hoeverre bestaat er een relatie tussen het aantal inwoners en het voorzieningenni-
veau in Uitgeest. Met andere woorden in hoeverre zal het voorzieningenniveau in de wijk toe- of af-
nemen door een verandering in het inwoneraantal. Ervan uitgaande dat andere ontwikkelingen die van
invloed zijn op het draagvlak voor voorzieningen (zoals ontwikkelingen aan de aanbodzijde van voor-
zieningen, verandering van gedrag van mensen) buiten beschouwing worden gelaten.

Wijze van werken
Wij hebben op basis van ervaringen elders in het land en op basis van Planalogische Kengetallen een
indicatie gegeven van het draagvlak dat nodig is voor diverse voorzieningen. Daarnaast hebben we op
basis van eigen ervaringscijfers van de verschillende voorzieningen, de huidige situatie en mogelijke
toekomstige ontwikkelingen van Uitgeest in beeld gebracht. Dit levert een conclusie op waarmee we
met een bepaalde mate van zekerheid de centrale vraag zoals hierboven geformuleerd, kunnen beant-
woorden.



2. Enkele feiten en cijfers
Ook Uitgeest zal de komende jaren worden geconfronteerd met een vergrijzing (55-plussers) en een
dubbele vergrijzing (75-plussers). Uit de prognose van het CBS/RPB zoals ook opgenomen in het On-
derzoek wonen en leven in Uitgeest1 blijkt daarnaast dat het aandeel 20- tot en met 34-jarigen meer
dan gemiddeld zal groeien in Uitgeest. Gelijktijdig zal, vooral om studieredenen de uitstroom in de
leeftijdsklasse 15 tot en met 24 jaar groot zijn. De prognose laat voorts zien dat het aantal kinderen in
de komende jaren geleidelijk wel toeneemt, al is dat minder groot dan de toename van de bevolking
als geheel.

Samengevat zal de bevolkingssamenstelling in de komende 25 jaar de volgende wijzigingen onder-
gaan:
> 65 jaar 16% tov 13% op l januari 2007
0-19 jarigen 23% tov 26% op l januari 2007

2.1 Huidige voorzieningenaanbod
De gemeente Uitgeest kent een groot aantal voorzieningen op het gebied van welzijn, zorg, onderwijs
en sport. Hieronder worden deze in beeld gebracht met daarbij de huidige bezetting. Bij de gemeente-
lijke gebouwen wordt tevens aangegeven de gemiddelde exploitatiekosten en kapitaallasten over de
afgelopen 4 jaar. In bijlage l is een overzicht opgenomen van de exploitatiekosten en kapitaallasten
van de voorzieningen.

2.1.1 Sportvoorzieningen
De Sportvoorzieningen die Uitgeest rijk is, zijn onder te verdelen in sportaccommodaties, sportvelden
en particuliere Sportvoorzieningen. De sportaccommodaties zijn in beheer van de gemeente of in be-
heer van een derde waaraan de gemeente een subsidie voor de exploitatie beschikbaar stelt. Het gaat
daarbij om de Meet, de Zien en de Wissel. De gebruikers van deze accommodaties zijn de basisscho-
len en sportverenigingen binnen of buiten Uitgeest.
De sportvelden de Koog en langs het spoor worden in gebruik gegeven aan verschillende verenigin-
gen.

De particuliere Sportvoorzieningen worden in dit stadium buiten beschouwing gelaten.

Gemiddeld kennen de Sportvoorzieningen de volgende bezetting, exploitatiekosten en huuropbreng-
sten .

De Meet
De Wissel
De Zien**
Sportvelden
de Koog

Huidige be-
zetting tbv
schoolgym

100%
100%
50%
nvt

Huidige bezet-
ting obv ge-
bruik door
verenigingen

92%
60%
36%
100%

Gemiddelde ka-
pitaallasten,
personeel- en
exploitatiekosten
(2003-2006)
€71.931,50
€ 59.335*
€205.104
€124.142

Gemiddelde
huuropbrengsten
(2003-2006)

€15.854
-

€44.262
€24.522,50

Uitgangspunt is het beschikbare aantal te verhuren uren van ma t/m vrij
* Miv 1-1-06 is het beheer en de exploitatie van de gymzaal de Wissel overgedragen aan de ISOB. De vermelde exploitatiekosten betaalt aan
de ISOB betreffen alleen het jaar 2006.
** De sporthal de Zien wordt beheerd door derden.

1 Onderzoek wonen en leven in Uitgeest van 24 oktober 2007 van Companen



In bijlage 2 is een overzicht van subsidies opgenomen die verleend zijn aan de sportverenigingen.
Omdat de verenigingen gebruik maken van verschillende sportaccommodaties, is een verdeling naar
de individuele accommodaties niet mogelijk.
Het totale subsidiebedrag dat de gemeente Uitgeest in 2007 heeft uitgekeerd aan alle sportverenigin-
gen op basis van de subsidieverordening, bedraagt €48.057,71.

2.1.2 Voorzieningen voor welzijn, zorg en onderwijs
Ten behoeve van haar inwoners kent de gemeente Uitgeest een aantal voorzieningen op het gebied van
welzijn, cultuur, zorg en onderwijs binnen haar gemeentegrenzen. Dit aanbod is niet volledig waar-
door er voor bepaalde voorzieningen gebruik gemaakt wordt van het aanbod in omliggende gemeen-
ten. Denk daarbij aan film- en theateraanbod of aanbod op het gebied van zorg zoals de hospice of het
altzheimer-café.

Van het aanbod binnen de gemeentegrenzen kan, voor zover daarover gegevens beschikbaar zijn, het
volgende overzicht gegeven worden van de exploitatiekosten, personeelslasten en huuropbrengsten.
Voor zover van toepassing is ook de bezettingsgraad vermeld.
Voorzieningen die niet in beheer van de gemeente zijn, zijn in dit overzicht niet meegenomen. In
hoofdstuk 8 wordt kort op deze voorzieningen ingegaan.

Bibliotheek

Basisscholen

Jongerencentrum
Mill House
Dorpshuis de
Zwaan
Reghthuis
Zwembad de
Zien
Cultureel Cen-
trum

Gemiddelde ka-
pitaallasten,
personeels- en
exploitatiekosten
(2003-2006)
nvt

€900.821

€33.820

nvt

€11.269
€69.771

€61.441

Huidige be-
zetting

93% (obv de
in gebruik-
zijnde loka-
len)

3% (obv ge-
bruik door
verenigingen)

Subsidiebijdrage
in 2008*
(tbv exploitatie, kapi-
taal, personeel, activi-
teiten)

€193.925

nvt

€57.181

€100.000

Nvt
€129.911

**

Huuropbrengst
(gemiddeld of
2007)

nvt

nvt

€15.083
(2007)

nvt

€1.144
€51.613 (2007)

€19.367
(gemiddeld)

Toelichting f"

r
E

Exploitatie-, «
personeelskosten j^

r
cr

(betreft subsidie aan f*
Stichting de Zwaan) J^

rL
fjuk

Ĉ
* Voor een volledig overzicht van de subsidies wordt verwezen naar bijlage 2
** Cultureel Centrum kent twee hoofdgebruikers nl. De Nieuwe Kuil en de Muziekschool, voor de aan hen verstrekte subsidie wordt verwe-
zen naar bijlage 2



3. Belevingen van voorzieningen
Gedurende het afgelopen halfjaar zijn er een aantal onderzoeken/bijeenkomsten georganiseerd waarin
ingegaan is op de vraag hoe de bewoners het voorzieningenniveau ervaren in Uitgeest.
Zo heeft de Jeugd- en Jongerenraad in maart 2007 een onderzoek gedaan onder alle jongeren van Uit-
geest tussen de 11 - 23 jaar. Hiertoe zijn 1621 enquêtes verstuurd, waarvan er 456 retour zijn ontvan-
gen. Een respons die serieus genomen mag worden.

In oktober 2007 heeft het bureau Companen in opdracht van de gemeente een onderzoek gedaan naar
het wonen en leven in de gemeente Uitgeest. Aan dit onderzoek hebben voor het onderdeel leven, 542
huishoudens deelgenomen.

Tot slot zijn er op verzoek van de raad rondetafelgesprekken georganiseerd over zes verschillende
thema's. In belang van de voorzieningen is op 27 november 2007 een rondetafelgesprek gevoerd met
vertegenwoordigers van de sport over de sportvoorzieningen (sportvelden en sportaccommodaties).
Daaropvolgend is op 28 november 2007 een gesprek gevoerd rondom het thema voorzieningen voor
welzijn, zorg en onderwijs. Hiervoor waren vertegenwoordigers uit welzijn, zorg en onderwijs uitge-
nodigd.

Hieronder wordt nader ingegaan op de resultaten van deze onderzoeken/gesprekken in relatie tot de
voorzieningen.

3.1 Enquêteverslag door de Jeugd en Jongerenraad
De resultaten van de enquête zijn door de Jeugd- en Jongerenraad in een verslag opgenomen en aan de
gemeente aangeboden. Voor de voorzieningen zijn de volgende resultaten uit het rapport van belang.

Zwembad absoluut nummer l voor de jeugd
IJsbaan moet blijven en de functie gehouden van sport
Tekort aan speelvoorzieningen in het Dorp
In de leeftijdscategorie tot 15 jaar bezoekt 42,5% Mill House. De groep ouder dan 15 jaar
weet de weg naar Mill House minder goed te vinden.

In bijlage 3 is het enquêteverslag van de Jeugd- en Jongerenraad opgenomen.

3.2 Onderzoek wonen en leven in Uitgeest van Companen
De resultaten van het onderzoek zijn gepresenteerd op wijkniveau: Dorp, Koog, Kleis/Waldijk. Het
geeft een beeld van hoe Uitgeesters het wonen in Uitgeest beleven op het gebied van veiligheid, voor-
zieningenniveau en wonen. Op basis van deze belevingen is geen vertaling gemaakt naar een gewenste
omvang van de voorzieningen.

Resultaten sportvoorzieningen samengevat:
Gemiddelde tevredenheid over wijk en woonplaats: 7,6 en 7,7. Deze percenta-
ges wijken niet af van andere gemeenten met minder dan 20.000 inwoners.
Op gemeentelijk niveau zijn de voorzieningen voor jongeren, peuterspeelzaal
en kinderopvang het meest afwezig.
In de Kleis/Waldijk worden de voorzieningen voor jongeren, peuterspeelzaal
en kinderopvang positiever ervaren ten opzicht van de andere wijken.
Driekwart van de huishoudens uit Uitgeest is tevreden over de aanwezigheid
van sportvoorzieningen. Van de huishoudens in de Koog vindt zelfs 85% dat
er in de wijk voldoende sportvoorzieningen zijn.

Resultaten voorzieningen welzijn, zorg en onderwijs samengevat:
Voldoende eerste lijnsvoorzieningen in alle wijken (huisartsen/tandartsen):
kortom, behouden
Aanwezigheid van activiteiten voor ouderen:



- positief in Dorpskern en De Koog
- negatief in De Kleis/Waldijk
De Koog wordt beter dan gemiddeld beoordeeld om het basisonderwijs

Resultaat ouder worden (55+)
Ruime meerderheid van 55+ huishoudens voorziet zelfstandig in dagelijkse le-
vensbehoefte, zoals boodschappen doen, maaltijden bereiden en schoonmaken.
Toenemende behoefte aan hulp bij het zelfstandig wonen en functioneren,
wordt in de toekomst groter, voornamelijk onder 75+
Driekwart van de 55+ huishoudens in Uitgeest wil zo lang mogelijk zelfstan-
dig blijven wonen, evt. met zorg thuis, wanneer de eigen gezondheid of die
van de partner achteruit gaat.
Mobiliteit zeker in de toekomst van belang

3.3 Rondetafelgesprekken
De rondetafelgesprekken over de thema's sportvoorzieningen en voorzieningen voor welzijn, zorg en
onderwijs, zijn beide goed bezocht. In bijlage 4 zijn de verslagen van de avonden opgenomen.

Tijdens de thema-avonden hebben de aanwezigen zich uitgesproken over de vraag welke knelpun-
ten/aandachtspunten er nu en in de toekomst ontstaan en op welke punten voorzieningen kunnen wor-
den versterkt. In bijlage 5 is een overzicht van de reacties opgenomen.

3.3.1 Resultaten rondetafelgesprek sportvoorzieningen
De onderwerpen die vooral als knelpunt of punt ter versterking zijn aangedragen, betreffen samenwer-
king en multifunctioneel gebruik.
Zo werd aangedragen dat sportvoorzieningen elkaar kunnen versterken door vanuit verschillende ver-
enigingen een op elkaar afgestemd aanbod voor een specifieke doelgroep aan te bieden. Ook zou door
een goede samenwerking tussen verschillende verenigingen en het gebruik van eikaars ruimten, een
geheel nieuw aanbod kunnen ontstaan. Om dit te bereiken moeten besturen dus verder kijken dan hun
eigen verenigingsbelangen; verkokering moet worden voorkomen.

Vooral het multifunctioneel maken van de IJsbaan is een veel naar voren gebrachte tip. Maar ook het
gezamenlijke gebruik van bepaalde ruimten zoals kleedruimten en het efficiënter indelen van velden,
zal leiden tot een versterking van het huidige voorzieningenniveau.

Samenwerking en multifunctioneel gebruik gaan in dit nauw samen. Zonder samenwerking is een ge-
bouw waarin enkel verenigingen zijn ondergebracht, niet meer dan een verzamelgebouw. Voor de
aanwezigen was duidelijk dat de multifunctionaliteit een duidelijke meerwaarde moet hebben voor het
aanbod. Voorwaarde is wel dat de eigen identiteit van de verenigingen daarbij gewaarborgd blijft.

Uit de reacties kan geconcludeerd worden dat, met uitzondering van een individueel geval, het huidige
sportvoorzieningenniveau op dit moment op een acceptabel niveau is. Daarbij wordt wel aandacht ge-
vraagd voor de kwaliteit van de accommodaties.

Als belangrijk knelpunt is naar voren gebracht dat er een tekort dreigt te ontstaan aan professionals en
vrijwilligers. Men vraagt zich af of verenigingen in staat zijn bij een ledentoename de bemensing rond
te krijgen.

Ook heeft men de nodige knelpunten naar voren gebracht bij een verplaatsing van de sportvoorzienin-
gen, en dan voornamelijk de sportvelden. Belangrijkste daarbij is de bereikbaarheid. De voorzieningen
moeten bereikbaar zijn voor alle doelgroepen en centraal gelegen zijn, anders kan dat leiden tot leden-
verlies aan verenigingen in omliggende gemeenten.



Tot slot is nog de financiering als knelpunt veel naar voren gebracht. Een lidmaatschap van een sport-
vereniging moet betaalbaar blijven voor alle huishoudens.

3.3.2 Resultaten rondetafelgesprek voorzieningen voor welzijn, zorg en onderwijs
Ook bij de voorzieningen voor welzijn, zorg en onderwijs is de multifunctionaliteit van de voorzienin-
gen op het gebied van welzijn, wonen, zorg en onderwijs als punt ter versterking, naar voren gebracht.
Als mogelijkheid wordt daartoe aangedragen, knooppunten van dienstverlening in de wijken met de
intentie om een aanbod te realiseren dat aansluit bij de behoeften van de wijkbewoners.

Ook werd aandacht gevraagd voor het versterken van de zorgvoorzieningen in Uitgeest. Dit vanuit de
gemeentelijke taak om in het kader van de Wet maatschappelijke ondersteuning een aanbod van zorg,
welzijn en voorzieningen te generen die het mogelijk maken voor zorgbehoeftige, zolang mogelijk
zelfstandig te blijven wonen. Aanbod van dagarrangementen, centraal punt voor het verstrekken van
maaltijden, hospice en consultatiebureau voor ouderen worden daarbij als voorbeelden aangedragen.
Dit vereist een nauwe samenwerking tussen de verschillende partijen die een rol vervullen in dit aan-
bod.

Voor het bereiken van de gewenste samenwerking binnen de zorg rondom het kind wordt voorgesteld
de samenwerking verplicht te stellen zodat daarmee meer gezamenlijke belangen bereikt kunnen wor-
den. Zonder deze plicht wordt de totstandkoming van de samenwerking tussen de verschillende disci-
plines van kinderopvang en scholen als een knelpunt ervaren.

Op het gebied van wonen is het gebrek aan zorgwoningen voor ouderen en gehandicapten als knelpunt
aangedragen gezien de verwachte toename van het aantal senioren. Bereikbaarheid van levensbesten-
dige woningen moet geregeld worden in het Bouwbesluit.

Op het gebied van welzijn wordt als punt ter versterking aangedragen de mogelijkheden voor de jeugd
om zich te kunnen bewegen, sporten en spelen in de wijk. Daarbij wordt aangedragen om de IJsbaan
beter te benutten zodat er meer sport- en spelmogelijkheden ontstaan en wordt voorgesteld het jonge-
rencentrum een permanent karakter te geven door verbouw of nieuwbouw.

Algemene conclusie is dat, los van het te kiezen scenario, de toename van het aantal senioren vereist
dat er maatregelen getroffen worden op het gebied van wonen en zorg/welzijnsvoorzieningen. Dit om
zorgbehoeftige ook in de toekomst in de gelegenheid te stellen zo lang mogelijk zelfstandig te laten
wonen. Daarbij gaat het niet alleen om de aanwezigheid van voorzieningen, maar ook om de bereik-
baarheid ervan.



4. Toekomstige behoefte aan voorzieningen

Ten behoeve van het te ontwikkelen Dorpsplan zijn 5 groeiscenario's voor Uitgeest gepresenteerd; te
weten 10.500,12.500,13.000,14,500 en 17.500 inwoners. Dat er een relatie ligt tussen de voorzienin-
gen en het inwoneraantal, mag duidelijk zijn. Immers, bij een toe- of afname van het aantal inwoners
zal het gebruik van de voorzieningen evident wijzigen.
Voor de verschillende scenario's is doorgerekend wat de consequenties zijn voor de omvang/gebruik
van de sportvoorzieningen en de voorziening voor zorg, welzijn en onderwijs.
Hieronder worden de gegevens gepresenteerd.

4.1 Behoefte aan sportvoorzieningen in de toekomst

4.1.1. Sportvelden in de Koog

FC Uitgeest

Tennisverenigin-
gen
(IperlOOOinw)
Korfbalver-
eniging

Hockeyclub

Huidige
velden
5 velden

13 banen

l veld +
onvol-
waardig
trainings-
veld ge-
deeld

l veld +
onvol-
waardig
trainings
veld ge-
deeld

Huidige
behoefte

5 velden + l
trainingsveld

l veld +
volwaardig
trainings-
veld ge-
deeld

l veld
vplwaardig
trainingsveld
gedeeld

l veld +
volwaardig
trainingsveld
gedeeld

l veld +
volwaardig
trainings-
veld ge-
deeld

13.000inw

5 velden + l
trainingsveld

13 banen

l veld +
volwaardig
trainingsveld
gedeeld

l veld +
volwaardig
trainingsveld
gedeeld

14.500 inw

5 velden + l
trainingsveld

14 banen

l veld 4-

gedeeld

l veld +
volwaardig
traiïttflgsveld
gedeeld

17.500 inw

6 velden +1
trainings-
veld
17 banen

2 velden +

trainings-
veld gedeeld

l veld + vol-
waardig
tfainings-
veld gedeeld

Cijfers zijn gebaseerd op basis van de toekomstvisies van de verenigingen en de normen gehanteerd door de verschillende bonden.

Behoefte aan groei

Conclusie gebruik sportvelden in relatie tot inwoneraantal
Op dit moment worden de sportvelden optimaal gebruikt en is er bij FC Uitgeest zelfs sprake van een
nijpend tekort. Bij een daling van het inwoneraantal naar 10.500, is sprake van leegstand en bij een
inwoneraantal van 14.500 en meer, sprake van een tekort. Hieruit volgt dat bij 12.500/13.000 inwoners
geen leegstand en geen tekort is.
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4.1.2 Sportgebouwen

a. Sportgebouwen ten behoeve van school gymnastiek

Locatie * Huidige bezet-
tingsgraad

10.600 inw
(-110 basis-
schoolleerlin-
gen)

12.500 inw
(- 50 basis-
schoolleer-
l ingen)^

13.000 inw
(- 30 basis-
schoolleer-
lingen)^^^

14.500 inw
(+ 100 ba-
sisschool-
leerlingen)

17.500 inw
(+ 300 basis-
schoolleerlin-
gen)

Meet 100% 100% 100% 100% 100% 100%
Wissel
Zien**

100% 100% 100% 100%
5 dagdelen be-
zet

* Binnenmeer is hierbij voor schoolgym buiten beschouwing gelaten.
** 1/3 deel van de sporthal is ingericht ten behoeve van schoolgymnastiek

100%
Hele dagen
1/3 deel be-
zet

100%
Muv enkele
dagdelen 2/3
deel bezet

Behoefte aan groei

Conclusie gebruik sportgebouwen ten behoeve van schoolgymnastiek in relatie tot inwoneraan-
tal
Op dit moment worden de Meet en de Wissel overdag volledig benut ten behoeve van schoolgymnas-
tiek. Gezien de ligging van de gebouwen ten opzichte van de basisscholen is het de verwachting dat
deze gebouwen ook in de toekomst volledig worden ingezet ten behoeve van de schoolgymnastiek.
De Zien daarentegen kent nu al een leegstand en deze zal zelfs bij een stijging van het aantal inwoners
blijven bestaan. Bij 14.500 inwoners is de leegstand gelijk aan huidige leegstand

b. Sportgebouwen ten behoeve van het verenigingsleven

Sportzaal o.b.s. De Wissel

Beschikbaar aantal te verhuren uren ma t/m vrij (16.00-22.00 uur) en wo middag (13.00-22.00 uur) is
33 uur.

Huidige be-
zetting bij
12.053 in-
woners

Geschatte
behoefte bij
10.500 in-
woners

Geschatte
behoefte
12.500 in-
woners

Geschatte
behoefte
13.000 in-
woners

Geschatte
behoefte
14.500 in-
woners

Geschatte
behoefte
17.500 in-
woners

Unitas 8 10 11 13
Tafeltennis 3,5
Volleybal Voluit
Hoebeke
Totaal

Huidige bezetting is lineair doorgerekend naar de verschillende groeiscenario's.

3

3

Behoefte aan groei
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Sportzaal De Meet

Beschikbaar aantal te verhuren uren ma t/m vrij (16.00-22.00 uur) en wo middag (13.00-22.00 uur) is
33 uur.

Door Eendracht sterk
Particulier
Volleybal Voluit
Unitas
Dames Gym vrouwen
bewegen
Stichting Balletclub
Uitgeest
Korfbalvereniging
Stormvogels
Basket Lake City
Players
Totaal

Huidige be-
zetting bij
12.053 in-
woners

2
5,5

3
9
2

5

2

2

Geschatte
behoefte bij
10.500 in-
woners

2
5
3
8
2

4

2

2

Geschatte
behoefte
12.500 in-
woners

2
5
3
8
2

5

2

2

Geschatte
behoefte
13.000 in-
woners

2
5
3
9
2

5

2

2

Geschatte
behoefte
14.500 in-
woners

2
6
4

11
2

6

2

2
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5
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3

9

3

3
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Huidige bezetting is lineair doorgerekend naar de verschillende groeiscenario's.

Behoefte aan groei

Sportzaal De Zien

Beschikbaar aantal te verhuren uren ma t/m vrij (9.00-21.00 uur) is 180 uur voor 3/3 deel
Huidige be-
zetting bij
12.053 in-
woners

Geschatte
behoefte bij
10.500 in-
woners

Geschatte
behoefte
12.500 in-
woners

Geschatte
behoefte
13.000 in-
woners

Geschatte
behoefte
14.500 in-
woners

Geschatte be-
hoefte 17.500
inwoners

Particulier 5,2 6,2 6,5 7,2 8,7
Tennisclub Uitgeest 12,5 10,9 13 13,5 15 18,1
Volleybal Voluit 2,6 3,1 3,2 3,6 4,4
Futsal Zaalvoetbal 1,7 2,1 2,2 2,4 2,9
Basket Lake City
Players

10,5 9,1 10,9 11,3 12,6 15,2

Korfbal Stormvogels 8,3 8,6 9,6 11,6
Handbalvereniging
DSS

1,5 1,3 1,6 1,6 1,8 2,2

R.Z.V.V. 3,5 3,9 4,7 4,9 5,4 6,5
Oud Kinder gym 3,5 4,1 4,3 4,8 5,8
Damesgym 2,6 3,1 3,2 3,6 4,4

Schoolgym De Vrij-
burg 10,8 9,1 10,9 11,3
Totaal 64,8

Huidige bezetting is lineair doorgerekend naar de verschillende groeiscenario's.
De drie tennisbanen blijven buiten beschouwing

12,6 15,2

Behoefte aan groei
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Conclusie gebruik sportgebouwen ten behoeve van het verenigingsleven in relatie tot inwoner-
aantal
Op basis van de gepresenteerde gegeven kan geconcludeerd worden dat in alle sportaccommodaties,
en dan met name in de sporthal de Zien, sprake is van een leegstand. Dit wordt mede veroorzaakt door
de zogenaamde incourante uren. Dit zijn uren die als gevolg van het tijdstip niet verhuurd worden. Te
denken valt daarbij aan de uren tijdens kantoortijden en het avondeten.

Kijken we naar de bezettingsgraad bij een toename van het aantal inwoners, dan moet geconstateerd
worden dat de leegstand terugloopt, maar, met uitzondering van de Meet, nog altijd aanwezig is. De
incourante uren in ogenschouw nemend, kan geconstateerd worden dat bij een inwoneraantal van
13.000 inwoners voldaan kan worden aan de behoefte.

4.2 Behoefte aan voorzieningen voor welzijn, zorg en onderwijs in de toekomst

Welzijn en onderwijs

Peuterspeelzaalwerk*

Dagopvang

Buitenschoolse opvang

Bibliotheek (50 m2 p/1000
inw.)
Dorpshuis (l p/10.000 inw.)

Huidige situa-
tie
151 kindplaatsen

112 kindplaatsen

105 kindplaatsen

600 m2

Jongerencentrum (l
p/20.000 inw) ***

f*.

Basisscholen ** Beschikbaar:
65 lokalen

In gebruik: 61
lokalen

* Peuterspeelzaalwerk kent laatste 2 jaar een verminderde deelname van 19,25%. Deze lijn is doorgetrokken door jaarlijks een daling in belangstel-
ling van 1% te berekenen.
** Keuze van ouders voor een school is niet te sturen. Ene school groeit terwijl ander leegloopt. Verwijzing naar leegstaande lokalen is mogelijk,
maar niet altijd wenselijk.
*** Norm voor jongerencentrum betreft een landelijke norm. In dorpen ligt de norm beduidend lager.

Behoefte aan groei

Conclusie welzijn- en onderwijsvoorzieningen tot inwoneraantal
Op basis van de gepresenteerde gegeven kan geconcludeerd worden dat, met uitzondering van het bi-
bliotheekwerk, bij een inwoneraantal van 13.000 of minder, sprake is van leegstand. Bij een inwoner-
aantal van 14.500 of meer ontstaat een optimale bezetting of is er behoefte aan groei.
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Cultureel centrum

5 ruimten beschikbaar in het Cultureel Centrum ma t/m vrij (9.00-21.00 uur) elk 60 uur voor culturele
activiteiten. Rest van het pand wordt verhuurd aan de politie of is in gebruik door de gemeente zelf als
Centraal Loket.

Hoofdhuurders zijn de Muziekschool Uitgeest en de Stichting de Nieuwe Kuil.

Lokaal

0.1
0.2
1.1
1.2
1.3

Huidige be-
zetting
12.053 inw
16.0 uur
5.5 uur

15,0 uur
18,5 uur
17,8 uur

Benodigde
uren
10.500

Benodigde
uren
12.500

Benodigde
uren
13.000

Benodigde
uren
14.500

Benodigde
uren
17.500

Conclusie gebruik Cultureel Centrum in relatie tot inwoneraantal
Het Cultureel Centrum zal ongeacht de groei van het aantal inwoners, te maken hebben met leegstand.
Ook hier wordt de leegstand mede veroorzaakt door de eerder genoemde incourante uren. De incou-
rante uren in ogenschouw nemend, kan geconstateerd worden dat bij een inwoneraantal van 14.500-
17.500 inwoners een acceptabele leegstand zal ontstaan.

Gezondheidszorg

Apotheek
Landelijke norm (l
/9.000)

Huisartsen
Norm Zorgkantoor
Achmea (2.350 l
fte)

Fysiotherapeut
Vrij beroep
Norm Zorgkantoor
Achmea (2800 l
fte)

Tandarts
Vrij beroep Lande-
lijke norm (l
p/2.600)

Huidige si
tuatie
ofte

Behoefte aan groei

Conclusie voorzieningen voor gezondheidszorg in relatie tot inwoneraantal
De voorzieningen binnen de gezondheidszorg kennen bij een inwoneraantal van 13.000 of minder, een
leegstand. Pas bij 14.500 en 17.500 wordt het huidige aanbod optimaal benut of ontstaat er een kleine
behoefte aan groei.
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5. Bekostiging van de voorzieningen in relatie tot groei
In bijlage 2 is een overzicht opgenomen van de subsidiebedragen die op grond van het huidige aantal
inwoners uitgekeerd worden. Daarbij is ook opgenomen de subsidiebedragen zoals die in 2025 op ba-
sis van de op dit moment geldende subsidieafspraken en uitgaande van een gelijk aantal inwoners, be-
taald moeten worden.
Worden daarbij opgeteld de jaarlijkse exploitatiekosten, dan kan geconstateerd worden dat kwalitatief
goede voorzieningen voor de Uitgeester bevolking veel geld kosten. Zeker als daarbij wordt opge-
merkt dat voor de financiering van het openlucht zwembad geen rijksmiddelen worden ontvangen. Het
heeft een duidelijke bovengemeentelijke functie die door de Uitgeester bevolking gefinancierd moet
worden.

De instandhouding van de bestaande voorzieningen legt een grote druk op de beschikbare middelen
van de gemeente Uitgeest. In 2007 heeft de gemeente Uitgeest €2.065.411 (netto; huuropbrengsten
zijn hierin opgenomen) uitgegeven voor de instandhouding van de voorzieningen. Voor een volledig
beeld zal dit percentage vergeleken moeten worden met vergelijkbare gemeenten qua inwoneraantal en
het 'voorzieningencomponent' binnen de algemene middelen.
Mede als gevolg hiervan heeft de gemeente Uitgeest gedurende de afgelopen jaren zodanig uit de ge-
meentelijke reserves moeten putten dat deze zo goed als gehalveerd zijn.
Bij een daling van het aantal inwoners moeten deze kosten gedragen worden door steeds minder men-
sen en staan de totale kosten niet meer in verhouding tot het gebruik. Uiteindelijk zal dit ten koste
gaan van de omvang van het voorzieningenniveau e/o de kwaliteit.

Op grond van gemaakte berekening wordt verwacht dat een hoger aantal inwoners op korte en lange
termijn meer financiële middelen genereren. Zo zal de rijksbijdrage in het gemeentefonds voor Uit-
geest toenemen bij een stijging van het aantal inwoners. Belangrijk is dat de voorzieningen voor de
burgers financieel bereikbaar blijven.

Actiepunt:
Om te bepalen of huidige exploitatiekosten van de voorzieningen verhoudingsgewijs hoog
of laag zijn, is nader onderzoek noodzakelijk:

de kosten afzetten tegen de kosten van de voorzieningen van een vergelijkbare gemeente
bepalen wat binnen de algemene middelen het financiële component voor de voorzienin-
gen is
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6. Voorzieningenniveau in relatie tot optimaal inwoneraantal
Algemene conclusie ten aanzien van het inwoneraantal in relatie tot de instandhouding van de sport-
voorzieningen, kan geconcludeerd worden dat het optimale aantal op de 13.000 ligt. Bij dit inwoner-
aantal is de leegstand of tekort minimaal. Bij een groei naar 14.500 inwoners ontstaat er voor wat be-
treft de sportvelden bij één vereniging naar verwachting een tekort en worden de overige velden inten-
siever gebruikt. Bij de sportaccommodaties ontstaat er bij in ieder geval één sportgebouw een tekort
die naar verwachting opgevangen kan worden in de andere sportgebouwen waardoor een intensiever
gebruik van de gebouwen tot stand komt.

Uit voorgaande blijkt dat het optimale inwoneraantal in relatie tot de instandhouding van het voorzie-
ningenniveau voor welzijn, zorg en onderwijs, verschillend is. Een eenduidig inwoneraantal is dan ook
in dit verband niet te bepalen. Wel kan geconstateerd worden dat het minimale aantal inwoners 13.000
moet bedragen wil de leegstand het huidige niveau niet overstijgen. Verwachting is dat bij een inwo-
neraantal van 14.500 het huidige niveau behouden kan worden, de kwaliteit behouden kan blijven, op-
timale bezettingsgraad wordt bereikt en de kosten per inwoner op acceptabel niveau kunnen blijven.
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7. Toekomstvisie op het voorzieningenniveau
Mede op basis van de gevoerde gesprekken en de gehouden onderzoeken mag geconcludeerd worden
dat het voorzieningenniveau (sport, welzijn, onderwijs en zorg), aangevuld met het aanbod vanuit an-
dere gemeenten, op dit moment voldoende is. Ook ten aanzien van de omvang van de bestaande voor-
zieningen is er anno 2008, met uitzondering van FC Uitgeest, geen dringende noodzaak tot uitbrei-
ding. Wel moet er aandacht komen voor het behouden van de kwaliteit van de voorzieningen, qua
aanbod van activiteiten en qua kwaliteit van de accommodaties. Samenwerking en het multifunctione-
le gebruik van de voorzieningen kunnen daar een belangrijke bijdrage aan leveren. Daarbij is het van
belang dat de activiteiten in de voorzieningen ook voor inwoners met een kleine beurs bereikbaar blij-
ven. Daartoe zou overwogen kunnen worden de activiteiten in de voorzieningen inkomensafhankelijk
te maken. Inwoners met een hoger inkomen betalen daarmee een hogere bijdrage voor het gebruik van
de voorzieningen. Ook zou overwogen kunnen worden om inwoners van buiten Uitgeest een hogere
bijdrage te laten betalen voor het gebruik van de voorziening.

Algemene conclusie is dat, los van het te kiezen scenario, de toename van het aantal senioren vereist
dat er maatregelen getroffen worden op het gebied van wonen en zorg/welzijnsvoorzieningen. Dit om
zorgbehoeftigen ook in de toekomst in de gelegenheid te stellen zo lang mogelijk zelfstandig te laten
wonen. Daarbij gaat het niet alleen om de aanwezigheid van voorzieningen, maar ook om de bereik-
baarheid ervan.
Gemeente Uitgeest moet, op basis van haar omvang, gezien worden als één verzorgingsgebied. Ook al
veroorzaakt het spoor en de provinciale weg een barrière, in het dorp rondom de Slimp, Geesterheem,
de te ontwikkelen A-Hoed en het Dorpshuis de Zwaan, moet ingericht worden als 'zorggebied'. Al het
aanbod van zorg en 'verzorgd wonen' wordt hierin zoveel mogelijk bij elkaar gebracht en worden er
voorzieningen getroffen dat deze goed bereikbaar zijn.

Door accommodaties een multifunctioneel karakter te geven kan meerwaarde behaald worden. Zo kan
door het gezamenlijke gebruik van de voorzieningen de exploitatielasten omlaag, kan nieuw aanbod
ontwikkeld worden en wordt het gebruik geoptimaliseerd.

Om de samenwerking tussen verenigingen en instellingen te stimuleren, moet de gemeente hierin een
regiefunctie vervullen dan wel moet de gemeente onderlinge samenwerking in positieve zin binnen de
subsidievoorwaarden afdwingen.

Door verenigingen is aangekaart dat een tekort aan vrijwilligers en professionals in de toekomst wordt
verwacht. Uitbreiding of behoud van het aantal leden wordt daardoor mogelijk een probleem. Hier
moet tijdig vanuit de gemeente op geanticipeerd worden.

Uit het collegeprogramma 2006-2010 volgt dat het huidige pakket aan voorzieningen minimaal be-
houden blijft en wordt afgestemd op de bevolkingsgroei die verwacht wordt. Daarbij is het van belang
dat tijdig geanticipeerd wordt op een veranderende vraag zodat een optimale inzet van de voorzienin-
gen bereikt wordt. Bij de inrichting van de voorzieningen moet daar rekening mee gehouden worden.
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Uitgangspunten voorzieningen voor het te ontwikkelen Dorpsplan
huidige voorzieningen blijft minimaal behouden en wordt afgestemd op de bevolkingsgroei;
noodzaak van de voorzieningen moet kritisch gevolgd worden en er moet tijdig geanticipeerd
worden op een mogelijke behoefteverandering. Nieuwe voorzieningen moeten hierop aange-
past worden;
de voorzieningen moeten een multifunctioneel karakter krijgen, hetgeen door middel van in-
tensieve samenwerking leidt tot verbreding van het aanbod en het versterken van de kwaliteit
van het aanbod. Belangrijk is dat hierbij de eigen identiteit van de verenigingen niet uit het oog
verloren wordt;
gemeente vervult een regiefunctie ter bevordering van de samenwerking en indien wenselijk
wordt onderlinge samenwerking binnen de subsidievoorwaarden afgedwongen;
gebied rondom Geesterheem wordt aangewezen al 'zorggebied'
activiteiten aangeboden in de voorzieningen moeten betaalbaar blijven, ook voor mensen met
een kleine beurs
contributie en bijdrage voor deelname aan de activiteiten in de voorzieningen worden voor zo-
ver mogelijk, inkomens afhankelijk gesteld;
voor inwoners van buiten Uitgeest wordt de contributie en bijdrage voor deelname aan de acti-
viteiten in de voorziening, voor zover mogelijk, hoger bepaald;
om een teruggang in het aantal vrijwilligers tegen te gaan, moet de gemeente een actief
vrijwilligersbeleid voeren
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8. Noodzaak van de individuele voorzieningen
Hierboven is al aangehaald dat het huidige voorzieningenniveau (welzijn, zorg, onderwijs en sport) op
dit moment, aangevuld met het aanbod vanuit andere gemeente, voldoende is. De vraag is niet beant-
woord of de individuele voorzieningen ook daadwerkelijk nodig zijn.
Hieronder wordt per gemeentelijke voorziening de noodzaak aangegeven waarbij uitgegaan wordt van
een het groeiscenario van 14.500 inwoners.

8.1a Sportvoorzieningen
Uit voorgaande volgt dat de huidige sportaccommodaties (Meet, Wissel, Zien) ook bij een groei naar
14.500 inwoners voldoende capaciteit biedt om te voldoen aan de vraag. Als gevolg van de incourante
uren zal niet altijd aan de eerste keuze tegemoet gekomen worden en zal uitgewezen moeten worden
naar andere uren of locaties. Het is wel van belang dat de accommodaties kwalitatief gezien blijven
voldoen aan de geldende wettelijke eisen. Een meerjarenonderhoudsplan voor de accommodaties is
dan ook een vereiste.

Uit de diverse gesprekken is gebleken dat er behoefte bestaat aan het verbreden en versterken van het
aanbod van de sportactiviteiten in de sportaccommodaties. Bij het versterken van deze samenwerking
zou de gemeente de regie kunnen voeren door partijen samen te brengen en waar nodig facilitair te
ondersteunen.

Op basis van de gemaakte berekeningen door de gemeente en de verenigingen zelf, moet geconsta-
teerd worden dat er bij de sportvelden op dit moment al sprake is van ruimtebehoefte bij FC Uitgeest.
Ook bij de korfbal en hockey is, minder urgent, op dit moment behoefte aan uitbreiding. De sportvel-
den zijn nu gezamenlijk ondergebracht op het sportcomplex de Koog gelegen aan de spoorbaan. On-
derling worden velden door de verenigingen uitgewisseld, waardoor flexibel ingespeeld kan worden
op veranderde ruimtebehoefte bij de verenigingen.

Op de percelen gelegen in dit gebied, in eigendom van derden, is een Wet voorkeursrecht gevestigd
met als doel daar woningen te vestigen. Dit heeft tot gevolg dat de sportvelden als geheel verplaatst
moeten worden naar een geheel nieuwe locatie.
Uitdrukkelijk wordt hierbij het complex als geheel aangemerkt, omdat een gezamenlijk sportcomplex
meerwaarde heeft. Zo kan de onderlinge uitwisseling van velden tussen verenigingen voortgezet wor-
den en is er mogelijkheid op het verschuiven van gebruik als er bij verenigingen een veranderde ruim-
tebehoefte ontstaat. Op het moment dat de velden op meerder plaatsen gerealiseerd worden, is dit niet
meer mogelijk.
De inrichting van een nieuw sportcomplex biedt ook kansen om toekomstige ontwikkelingen het
hoofd te bieden. Van de zijde van de verenigingen is aangekaart dat een tekort aan vrijwilligers en pro-
fessionals in de toekomst wordt verwacht. Uitbreiding of behoud van het aantal leden wordt daardoor
mogelijk een probleem. Op dit moment exploiteren de verenigingen ieder zelf een kantine met aanho-
rige ruimten. Conform het nagestreefde multifunctionele gebruik van de accommodaties zou bij de
verplaatsing van de velden een gemeenschappelijke kantine etc gerealiseerd moeten worden waarbin-
nen de verenigingen zoveel mogelijk hun eigen identiteit behouden. Bijkomend voordeel is dat daar-
door voor het beheer minder krachten nodig zijn, hetgeen een daling van het aantal vrijwilligers op-
vangt. Dit multifunctioneel gebruik hoeft zich niet te beperken tot alleen het verenigingsleven. Door
samenwerking te zoeken met een commerciële partij zou voor alle partijen een meerwaarde bereikt
kunnen worden.

Vervolgactie ten behoeve van het op te stellen Dorpsplan:
- opstellen van een meerjarenonderhoudsplan voor de sportaccommodaties
- gemeente brengt partijen samen om de samenwerking tussen sportverenigingen te versterken

waardoor het aanbod van sportactiviteiten versterkt en mogelijk uitgebreid wordt.
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afhankelijk van raadsbesluit rondom de Wvg op het sportcomplex stappen ondernemen tot
planontwikkeling voor verplaatsing van het sportcomplex of voor de herinrichting/uitbreiding
van het huidige sportcomplex aan de Koog
financieringsplan herinrichting of verplaatsing van het sportcomplex de Koog

8.1b Basisonderwijs
Op basis van de doorberekening van het aantal benodigde lokalen bij de verschillende scenario's, kan
geconcludeerd worden dat aantal lokalen dat op dit moment beschikbaar is, bij 14.500 inwoners volle-
dig bezet zijn. Wel dient daarbij opgemerkt te worden dat de plaatsing van de leerlingen niet door de
gemeente gestuurd kan worden. Dit kan betekenen dat naast een leegstand op de ene school, een tekort
kan zijn op een andere school. Er is dan wel mogelijkheid tot doorverwijzing naar leegstand, in de
praktijk is dit niet altijd de wenselijke oplossing.

Uitgaande van de 14.500 inwoners kan volstaan worden met de huidige schoolgebouwen. Niettemin
zijn er andere argumenten om het aantal schoolgebouwen onder de loep te nemen.
In het Dorp/de Koog zijn in totaal 4 basisscholen gevestigd (één openbare school en drie bijzondere
scholen). Twee van de vier scholen (Paltrok en Molenhoek) worden geconfronteerd met een leegstand
en uitgaande van het bestaande aantal inwoners zal deze leegstand toenemen. Leegstand brengt kosten
met zich mee voor zowel de gemeente als de schoolbesturen die niet van rijkswege worden gefinan-
cierd.
Met name de oude schoolgebouwen zoals de Binnenmeer kent hoge onderhouds- en exploitatiekosten.
Ook de Molenhoek gebouwd in de jaren 70 is van een bouwstijl die op termijn zal leiden tot de nodige
onderhoudskosten. Daar komt bij dat beide scholen niet zijn ingericht op de moderne vormen van on-
derwijs waarbij het meer zelfstandig werken in groepjes, een andere inrichting van de gebouwen ver-
eist.
Hiermee rekening houdende is in overleg met het betreffende schoolbestuur Stichting Tabijn bekeken
in hoeverre gekomen kan worden tot fusie van beide scholen onder de voorwaarde dat daartoe een ge-
heel nieuw gebouw gerealiseerd wordt. Om de nieuwe school een meerwaarde te geven voor de gehele
wijk, wordt voorgesteld de BredeSchool-gedachte na te streven. Deze BredeSchool moet vooral als
kans gezien worden voor kinderen, ouderen en bewoners van de omliggende wijk. Opvang, biblio-
theekwerk, onderwijs, zorg, welzijn en peuterspeelzaalwerk als één nieuwe organisatie. Een maat-
schappelijke en educatief hart in de wijk. Waar bewoners, ouders, kinderen, leerkrachten, leidsters
hand in hand gaan om elkaar te helpen bij ieders ontwikkeling. Leren doe je samen, en niet in aparte
hokjes. Visie gericht op ieders heden en toekomst.

Kern is: samenwerken, vanuit een door allen omarmde visie; het moet een ontmoetingsplaats worden
waar het kind centraal staat, waar verschillende voorzieningen zijn die samen zorgen voor verbetering
van de ontwikkelingskansen van het kind, en waar de wijk een bruisend centrum vindt. Omdat bij een
BredeSchool niet gesproken wordt van een 'bedrijfsverzamelgebouw' maar van intensieve samenwer-
king, hoeven de teams niet perse gevestigd te zijn in het gebouw. Zo kunnen samenwerkingsverbanden
ontstaan tussen bv sportverenigingen die elders in het dorp gevestigd zijn. Hierdoor kunnen kinderen
voor en buiten schooltijd sportieve en creatieve activiteiten ontplooien. Vanuit dit uitgangspunt zou de
BredeSchool gedachte, voorzover nog niet gerealiseerd, ook in bestaande scholen doorgevoerd kunnen
worden.

Gezien de ligging van de Binnenmeer en de Molenhoek en de doelstelling van het zorggebied, zou de
realisatie van de BredeSchool juist in dat gebied een meerwaarde kunnen opleveren.

De financiering van de nieuwe school moet grotendeels komen uit de exploitatieopbrengsten van de
huidige twee schoolterreinen de Molenhoek en de Binnenmeer.

Bij een toename van het aantal inwoners naar 14.500 is er dan wel sprake van een toename van het
aantal leerlingen, maar deze zal tijdelijk zijn. Als gevolg van de vergrijzing zal een daling van het aan-
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tal leerlingen ingezet worden, alleen het tijdstip waarop wordt uitgesteld. De fusie tussen twee scholen
is ook vanuit dit oogpunt dus wenselijk.

Conclusie: de kwaliteit van bestaande schoolgebouwen, de modernisering van het onderwijs, wijkge-
richte aanbod, de daarmee gepaard gaande hoge exploitatie en onderhoudskosten en de leegstand in
het dorp, is aanleiding te komen tot een fusie van twee bijzondere scholen en daarmee de realisatie van
een nieuwe school rondom de sporthal de Meet in het zorggebied. Daarbij geldt als voorwaarden dat
de nieuwe te ontwikkelen school een duidelijke meerwaarde moet hebben voor de wijk en het zorgge-
bied. Alleen de inrichting van een school, is dan ook geen sprake.

Vervolgactie ten behoeve van het op te stellen Dorpsplan:
leerlingenprognose laten opstellen door KBO, rekening houdende met de te ontwikkelen wo-
ninggebieden en woningtypen;
gesprekken starten met mogelijke partners van de BredeSchool
financieringsplan BredeSchool

8.1c Ijsbaan
Het Ijsbaanterrein wordt in de zomermaanden gebruikt voor diverse sport en spelactiviteiten door de
kinderen uit de buurt, scholen en door verenigingen als uitwijkmogelijkheid. Gedurende de winter-
maanden (vanaf eind oktober) staat het terrein onder water en wordt er indien mogelijk op geschaatst.
Door de warme winters de afgelopen jaren, zijn de mogelijkheden daartoe zeer beperkt gebleven.

Uit de gevoerde gesprekken en de gehouden onderzoeken blijkt dat het Ijsbaanterrein voor met name
de jeugd van Uitgeest van belang is. Wel zouden de mogelijkheden tot spel, sport en beweging groter
moeten worden. Daarbij komt dat het terrein in de wintermaanden onder water staat, waardoor het ter-
rein in deze maanden niet of nauwelijks wordt gebruikt.
Om de multifunctionele gedachte na te streven en de IJsbaan verder in te richten voor sport, spel en
beweging, zou de IJsbaan betrokken moeten worden bij de te ontwikkelen school. Op tijden dat de
Ijsbaan veelal onbenut is, zoals tijdens schooltijd, kan de IJsbaan gebruikt worden. Daar komt bij, dat
het IJsbaanterrein buiten schooltijden naar verwachting intensiever gebruikt zal worden, gezien de
aanzuigende werking die schoolpleinen na schooltijd op dit moment ook al hebben op jeugd en jonge-
ren.

Vervolgactie ten behoeve van het op te stellen Dorpsplan:
planontwikkeling tot herinrichting IJsbaanterrein in samenspraak met de Ijsclub en stichting
Tabijn
financieringsplan herinrichting IJsbaan

8.1d Jeugd- en Jongerencentrum Mill House
De gemeente Uitgeest heeft al zo'n 40 jaar een jongerencentrum. Begonnen als een jongerensociëteit
vanuit de kerk in het Jeugd- en Jongerencentrum de Kajuit, heeft sinds l januari 2004 het Jongeren-
centrum Mill House aan de Molenwerf 6 haar deuren geopend. Naast het Jeugd- en jongerencentrum
Mill House is ook de hobby vereniging Fabo hierin ondergebracht die diverse activiteiten onder bege-
leiding van vrijwilligers aan jeugd en jongeren aangebied. Het aantal leden van de Fabo bedroeg in
2006 93 waarvan 69 jongeren. Het aantal vrijwilligers bedroeg 30.
Daarnaast bezoeken nu, na een moeizame start, met uitzondering van de zomermaanden, gemiddeld
zo'n 200 kinderen maandelijks het jeugd- en jongerencentrum Mill House voor allerlei activiteiten.
Het gaat hierbij met name om de jeugd tot 15 jaar. Gebleken is dat de jongeren van 16 jaar en ouder
hun heil elders zoeken.

De landelijke norm voor de exploitatie van een jongerencentrum is gesteld op 20.000 inwoners. Hier-
uit kan geconcludeerd worden dat de kosten voor de instandhouding van een dergelijk centrum van
rijkswege slechts gedeeltelijk worden bekostigd.
Hierbij moet wel worden opgemerkt dat in landelijk gelegen gemeenten, het aantal inwoners per jon-
gerencentra gemiddeld lager ligt. De beperkte mogelijkheden tot doorverwijzen van deze doelgroep
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naar jongerencentra in omliggende gemeenten, is gezien de leeftijd en de bereikbaarheid daartoe veelal
de aanleiding.

Het pand van Mill House, eigendom van de gemeente Uitgeest, is gelegen aan de Molenwerf aan de
rand van het industrieterrein, welk gebied is aangemerkt als voorkeursgebied. Deze locatie heeft als
voordeel dat met name bij het komen en gaan van de jongeren er geen overlast is voor omwonenden.
Het nadeel van deze locatie is dat deze met name in de wintermaanden vanuit veiligheidsoverwegin-
gen moeilijk bereikbaar is. De bezoekers van Mill House zijn daardoor van elkaar of hun ouders af-
hankelijk. Ook moet worden opgemerkt dat bouwvergunning voor de tijdelijke units aan de voorzijde
van Mill House, waarin de Fabo is ondergebracht, op l januari 2009 verloopt.

Het Jongerencentrum Mill House heeft haar noodzaak als voorziening voor de Uitgeester jeugd de af-
gelopen jaren aangetoond. Zeker in combinatie met de activiteiten van de Fabo, bereikt het Jongeren-
centrum een groot aantal jongeren in Uitgeest. Gezien de op handen zijnde ontwikkelingen in het in-
dustrieterrein en de tijdelijke bouwvergunning is nieuwbouw op een andere locatie mogelijk noodza-
kelijk. Mocht de ontwikkeling van het industrieterrein tot woningbouw geen vorm krijgen, dan zal
verbouw op de huidige locatie noodzakelijk zijn. Voor zowel de nieuwbouw als verbouw geldt dat het
perceel moet worden afgestemd op de huidige en de verwachte bezoekersaantallen. Daarbij wordt re-
kening gehouden met een groei van het aantal inwoners en de verwachte vergrijzing. Zo zou het per-
ceel zodanig ingericht kunnen worden dat het zonder veel aanpassingen een andere bestemming kan
krijgen.

De exploitatieopbrengst van het huidige pand en terrein aan de Molenwerf 6, moet de nieuwbouwkos-
ten grotendeels dekken.

Vervolgactie ten behoeve van het op te stellen Dorpsplan:
in overleg met het bestuur van de Stichting Jeugd- en Jongerencentrum Uitgeest en de Fabo
verbouw en nieuwbouwplannen voorbereiden
financieringsplan verbouw e/o nieuwbouw

8.1e Dorpshuis De Zwaan
In 2006 is het Dorpshuis de Zwaan aan de Middelweg geopend. Het perceel is eigendom van het
Stichtingsbestuur de Zwaan en ontvangt jaarlijks een subsidiebedrag voor activiteiten, beheer en ex-
ploitatie van het pand. De Stichting Uitgeester Senioren huurt van 9:00-17:00 uur het gebouw voor ac-
tiviteiten gericht op senioren. In het weekend en tijdens de avonduren is het Stichtingsbestuur de
Zwaan verantwoordelijk voor de verhuur aan derden ten behoeve van activiteiten voor de Uitgeester
bevolking. Met name de bezetting overdag is groot en zal bij een toename van het aantal senioren gro-
ter worden. Wellicht dat het uitwijken naar andere accommodaties voor bepaalde activiteiten in de
toekomst noodzakelijk is, maar gezien de onderbezetting tijdens kantooruren zal dit naar verwachting
niet tot problemen leiden.
De verhuur in het weekend verdient de aandacht en zal het komend jaar door het bestuur van de Stich-
ting worden opgepakt.

8. l f Zwembad De Zien
De landelijke norm voor de instandhouding van een zwembad is 50.000 inwoners (planologische ken-
getallen en cijfers Sportfondsen Nederland). Naast de Uitgeesters wordt het zwembad ook gebruikt
door inwoners uit de omliggende gemeenten, waardoor het zwembad dus duidelijk een bovenlokale
functie heeft. De gemeente Uitgeest ontvangt geen rijksbijdrage voor de exploitatie van het zwembad.
De exploitatie- en subsidiekosten moeten dus volledig worden opgebracht door de Uitgeester gemeen-
schap.
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Uit de enquête van de Jeugd en Jongerenraad blijkt dat het openlucht zwembad in Uitgeest absoluut
nummer l is voor de jeugd en jongeren van Uitgeest. Het zwembad is voor de jeugd van Uitgeest een
ontmoetingsplek waar het mogelijk is met spel en sport contacten te leggen met leeftijdsgenoten.

Een openbaar zwembad is volledig afhankelijk van de weersomstandigheden. In een mooie zomer zul-
len de entreeopbrengsten de exploitatiekosten beter dekken dan na een slechte zomer. Landelijk zijn
openluchtzwembaden op hun retour. Een overdekt zwembad kent de weersafhankelijkheid in mindere
mate en zijn de entreeopbrengsten jaarlijks gemiddeld gelijk. Daarentegen zijn de totale exploitatie-
kosten van een overdekt zwembad hoger.
Landelijk gezien zijn de exploitatiekosten van een overdekt zwembad waarin verschillende doelgroe-
pen met specifieke wensen een plek kunnen krijgen, financieel beter af te dekken. Een zwembad met
een in hoogte verstelbare vloer, wisselende watertemperaturen etc. kost in de regel meer geld, maar
kan rekenen op een goede bezetting.

De zwembaden in Heliomare (Wijk aan zee) voldoen aan deze eisen maar zijn als gevolg van de lig-
ging moeilijk bereikbaar. Er zijn plannen in ontwikkeling om met ingang van 2011 de Mytylschool
van Heliomare inclusief één of meerdere doelgroepenzwembaden, te verplaatsen naar het stationsge-
bied in Beverwijk. Als gevolg van de verbeterde bereikbaarheid, worden deze ook bereikbaar voor
doelgroepen vanuit omringende gemeenten. Hiermee rekening houdende en gezien de enorme kosten
die ermee gepaard gaan, is de omzetting naar een overdekt doelgroepen zwembad geen optie.

Ongeacht de bovenlokale functie, de hoge exploitatiekosten en weersafhankelijke inkomsten heeft het
zwembad een duidelijke meerwaarde binnen het voorzieningenaanbod. Het heeft een duidelijke socia-
le functie en leidt tot meer sport en bewegen voor alle leeftijdsgroepen. Gezien de zwaarlijvigheid van
ook de Uitgeester inwoners, heeft een dergelijke voorziening een meerwaarde.

8.1g Bibliotheek
De vraag die het bibliotheekwezen bezig houdt is: 'Bestaat het boek nog in het jaar 2040'. Bij het be-
antwoorden van deze vraag zullen de meningen verdeelt zijn. Sommige zijn van mening dat het boek
verdwijnt door de verdere ontwikkelingen op het computergebied, andere zullen van mening zijn dat
het boek nooit verdwijnt om de simpele reden: het boek blijft bestaan omdat wij dat willen en omdat
het een onderdeel uitmaakt van onze cultuur.
Er moeten daarom ook plekken in de samenleving zijn waar die boeken kunnen verblijven. Plekken
van collectieve inspiratie, mooie plekken waar het fijn is om te vertoeven en waar we die boeken kun-
nen ontmoeten. De bibliotheek is een te mooie voorziening om zomaar bij het oud papier te zetten.

Maar de bibliotheek is meer dan een verzamelplaats en aanbod van boeken. Sinds l januari 2008 is de
gemeente Uitgeest een samenwerking aangegaan met de gemeenten Beverwijk en Heemskerk om te
komen tot een zogenaamde basisbibliotheek. Hiermee is het mogelijk vanuit de bibliotheek in Uitgeest
een breed aanbod van functies aan te bieden waarbij een beroep gedaan kan worden op landelijke
voorzieningen. Daarmee is de bibliotheek een warenhuis van kennis en informatie, een centrum voor
ontwikkeling en educatie, een encyclopedie van kunst en cultuur, een inspiratiebron van lezen en lite-
ratuur en een podium voor ontmoeting en debat.
Kortom een breed aanbod dat gezien de gemeentelijke taak op het gebied van educatie aan jong en
oud, een onmisbare functie vervult binnen de Uitgeester samenleving. Zo is het aanbod van de biblio-
theek een aanvulling op het onderwijsaanbod en vindt er uitwisseling plaats van kennis en materialen.
Ook in het kader van de Wet maatschappelijke ondersteuning vervult de bibliotheek een belangrijke
functie in de realisatie van de verschillende prestatievelden (taken die de gemeente in het kader van de
Wmo moet bereiken). Zo wordt vanuit de bibliotheek de sociale samenhang in en leefbaarheid van het
dorp en de wijken bevorderd en wordt er informatie en advies gegeven die de burger de weg wijzen in
het veld van maatschappelijke ondersteuning.
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Dat de instandhouding van de bibliotheek een groot beslag legt op de gemeentelijke middelen mag
duidelijk zijn, maar daarmee blijft het gebruik van de bibliotheek betaalbaar en bereikbaar voor de
minder draagkrachtige.

De bibliotheek in Uitgeest wordt in de jaren 2003-2005 geconfronteerd met een verminderde belang-
stelling. In 2006 is er weer sprake een toename. Of deze belangstellingstoename wordt voortgezet, zal
bij de presentatie van de jaarcijfers van 2007 zichtbaar worden.
Hieronder zijn enkele cijfers op een rijtje gezet.

Totale uitleningen
(books en non-books)
Ingeschreven leners
Bezoekers per jaar

2003
97.153

3.454
56.563

2004
96.462

3.343
55.394

2005
89.845

3.177
53.836

2006
89.927

3.214
50.895

De cijfers volgen uit de jaarverslagen van de bibliotheek Uitgeest

Gezien de hoge subsidiebijdrage en het mogelijke voortzettende dalende gebruik, zou de vraag reëel
zijn of de bibliotheek in Uitgeest gehandhaafd moet blijven. Op grond van de geldende overeenkomst
met de gemeenten Heemskerk en Beverwijk kan de gemeente Uitgeest het bibliotheekwerk uitbreiden,
inkrimpen of geheel kan beëindigen. Dit uiteraard met de beperkingen die in de overeenkomst zijn af-
gesproken.
Maar, gezien de meerwaarde die het bibliotheekwerk heeft voor de Uitgeester inwoners, door de bij-
dragen aan de invulling van de gemeentelijke taak op het gebied van educatie en ontwikkeling en aan
de invoering van de Wmo, is de bibliotheek een basisvoorziening die gehandhaafd moet blijven. Daar
komt bij dat de raad in december 2006 heeft besloten dat de basisbibliotheek in Uitgeest gerealiseerd
moet worden, waarmee in feite de noodzaak ook door de politiek is bekrachtigd.

Huisvesting bibliotheek
De bibliotheek is gevestigd aan de Dr Brugmanstraat en tot l januari 2008 in eigendom van de Stich-
ting bibliotheek Uitgeest. De gemeente heeft voor de exploitatiekosten, personele kosten etc. jaarlijks
een subsidiebedrag beschikbaar gesteld. Met ingang van l januari 2008 is het perceel in eigendom
overgedragen aan de gemeente Uitgeest.
De kwaliteit van het gebouw laat al jaren te wensen over. Hierdoor is de gemeente in het verleden ge-
confronteerd met hoge onderhoudskosten en zal dat in de toekomst niet minder zijn.

Het perceel van de bibliotheek is gelegen in het 'zorggebied' en wordt daardoor betrokken in de ont-
wikkelingen rondom het dorpsplan. Van de zijde van het bibliotheekbestuur is al aangegeven geen be-
zwaren te hebben dit pand te verlaten indien er elders in Uitgeest een geschikt pand betrokken kan
worden. Een mogelijke verplaatsing wordt ter voorbereiding op het Dorpsplan getoetst op financiële
haalbaarheid en verder ontwikkeld in overleg met het bibliotheekbestuur. Uiteraard zal hierbij ook be-
trokken moeten worden de vraag hoe de bibliotheek er in de toekomst uit moet zien rekening houden-
de met een toename van het aantal inwoners en de bevolkingssamenstelling. Dit is mede bepalend
voor de wijze waarop de bibliotheek in de toekomst eruit moet zien.

Vervolgactie ten behoeve van het op te stellen Dorpsplan:
onderzoeken in hoeverre het pand van de bibliotheek betrokken moet worden binnen het te
ontwikkelen 'zorggebied'
indien nieuwe huisvesting aan de orde is, in overleg met het bibliotheekbestuur treden
financieringsplan verbouw e/o nieuwbouw

8.1h Cultureel Centrum
Op dit moment zijn de vaste gebruikers van Cultureel Centrum het Centraal Loket, Maatschappelijk
werk en de politie. De overige vijf lokalen worden verhuurd aan de Muziekschool en Stichting Nieuwe
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Kuil en incidenteel aan derden. De bezettingsgraad van de vijf lokalen is laag maar als gevolg van in-
courante uren, uren die niet tot moeilijk in te vullen zijn, noodzakelijk. Zolang de activiteiten plaats-
vinden en er geen andere locatie voorhanden is, is het Cultureel Centrum in zijn huidige vorm als
voorziening in de gemeente Uitgeest noodzakelijk.

Vervolgactie ten behoeve van het op te stellen Dorpsplan:
voor een optimale instandhouding van het Cultureel Centrum moet een meerjarenonderhouds-
plan opgesteld worden

8.1i De Opmaat
In aanvulling op het aanbod van de muziekschool wordt het aanbod van muzieklessen voor blaasin-
strumenten gegeven door de Uitgeester Harmonie. Daartoe hebben ze een clubgebouw de Opmaat, ei-
gendom van de gemeente, aan het sportcomplex de Koog in beheer en exploitatie. De Harmonie had in
2007 58 leden en verzorgde verschillende voorstellingen zoals bij de intocht van Sinterklaas. De Uit-
geester Harmonie is een voorziening die in aanvulling op de Muziekschool voor Uitgeest van waarde
is.

Zoals gestelt is de Opmaat gesitueerd aan het sportcomplex de Koog en zal bij een verplaatsing van de
sportvelden ook plaats moeten maken voor woningen. Omdat de Harmonie voor Uitgeest behouden
moet blijven, zal bij een verplaatsing van de sportvelden een nieuw onderkomen gerealiseerd moeten
worden.

De exploitatieopbrengst van het huidige pand en terrein van de Opmaat, moet de nieuwbouwkosten
grotendeels dekken.

Vervolgacties ten behoeve van het op te stellen Dorpplan:
bij een verplaatsing van de sportvelden in overleg met de Uitgeester Harmonie een nieuwe
voorziening realiseren.
financieringsplan verbouw e/o nieuwbouw

8. l j Overige voorzieningen in handen van derden
Met name binnen de zorg zijn er in Uitgeest voorzieningen die beheerd en geëxploiteerd worden door
derden. Te denken valt daarbij aan voorzieningen voor peuterspeelzaalwerk, kinderopvang, huisartsen,
apotheken, verpleging en verzorging. De gemeente heeft in de exploitatie en beheer geen taak. De
relatie beperkt zich in sommige gevallen tot een subsidierelatie.
De gemeente heeft ter realisatie van voorzieningen in het kader van zorg en welzijn voornamelijk een
voorwaardenscheppende rol. Te denken valt daarbij aan bestemmingsplanwijziging en de bemiddeling
bij het verkrijgen van panden.

8.1k Eetgelegenheid voor ontmoeting
Bij de invoering van de Wet maatschappelijke ondersteuning heeft de gemeente tot taak gekregen een
zodanig aanbod aan voorzieningen aan te bieden, dat mensen zo lang mogelijk zelfstandig kunnen
blijven wonen. Zo kan gedacht worden aan een goed pakket individuele voorzieningen of aan een al-
gemeen voorzieningenpakket. Van het laatste is het aanbod vanuit de Stichting Uitgeester Senioren
daar een goed voorbeeld van dat mede op basis van gemeentelijke subsidie tot stand kan komen.

Ook zou gedacht kunnen worden aan een laagdrempelige eetgelegenheid, voor een ieder die niet in
zijn/haar eentje een maaltijd wil nuttigen. De Klop is daar een voorbeeld van waar gezamenlijk eens
per maand een goedkope maaltijd genuttigd kan worden. Deze voorziening is gericht op alleenstaande
ouderen.
De toekomst leert dat het aantal alleenstaanden in alle leeftijdscategorieën zal toenemen. Die willen
meer dan de Klop; een restaurant waar men elkaar kan ontmoeten en een maaltijd of drankje kan nut-
tigen.
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Door het restaurant een werkervaringsplaats (stages) te laten zijn voor specifieke doelgroepen, kan ook
gewerkt worden aan integratie/participatie van deze doelgroepen (gehandicapten, bijstandsgerechtig-
den).

Het mag duidelijk zijn dat een dergelijk restaurant niet geheel gericht is op winstbejag.
Ten aanzien van de realisatie van een dergelijk restaurant kan de gemeente zich vooralsnog beperken
tot een voorwaardenscheppende rol door te bemiddelen bij het verkrijgen van een pand, bestemmings-
planwijziging. Ook zou de gemeente hierin een regierol kunnen nemen door verschillende partijen bij
elkaar te brengen die met gemeende krachten (zoals personele en financiële inbreng) een dergelijke
voorziening tot stand kunnen brengen.

8.11 Hospice
Geheel in de lijn van de doelstelling van de Wmo liggen ook voorzieningen ter ondersteuning van
langdurig zieken en mantelzorgers. Door zorg vanuit een hospice aan te bieden (een voorziening waar
terminale patiënten met verzorging en begeleiding in een prettige huiselijke sfeer kunnen sterven),
worden mantelzorgers ontlast. Zo ook met de tijdelijke opvang van langdurige zieken of zogenaamde
flankeerbedden voor mensen die zijn ontslagen uit het ziekenhuis maar nog veel zorg nodig hebben.

De gemeente zou daarin een voorwaardenscheppende rol kunnen vervullen zoals onder punt 8.Ik ver-
woord.

8.2 Speelvoorzieningen
In de gemeente Uitgeest zijn een groot aantal kleine en grote speelterreinen voor de jeugd en jongeren.
Ook voor de allerkleinste zijn op verschillende locaties in het dorp speelterreintjes ingericht.

In de verschillende onderzoeken zijn ook de Speelvoorzieningen aan de orde gekomen.

Enquête Jeugd en Jongerenraad
De enquête is gericht op de Speelvoorzieningen in de leeftijd van 11 - 23 jaar.
Zoals al eerder opgemerkt is de Ijsbaan absoluut nummer l voor de Uitgeester jeugd. Daarnaast heb-
ben skatevoorzieningen, grasvelden (o.a. park en ijsbaan) en schoolpleinen een grote aantrekkings-
kracht op de jeugd. Bankjes en tafeltennistafels zijn belangrijke ontmoetingsplekken voor de jongeren.
Ook is een grote meerderheid van de jeugd te vinden voor de herplaatsing van de funboxen.
De JJR concludeert aan de hand van de resultaten van de enquête dat de behoefte aan meer Speelvoor-
zieningen in de Kleis en het Dorp vooral gestoeld is op de behoefte aan vernieuwing en onderhoud van
de bestaande voorzieningen. Tot slot wordt nog gewezen op het belang van het multifunctioneel in-
richten van de IJsbaan. Zie bijlage 3 voor de resultaten.

In aanvulling op deze enquête heeft de JJR een nader onderzoek gedaan naar de kwaliteit van de speel-
terreinen in het Dorp, de Koog en de Kleis. De hieruit volgende resultaten worden betrokken bij de
verdere beoordeling en invulling van de bestaande en nieuwe speelterreinen.

Onderzoek wonen en leven van het onderzoeksbureau Companen
Uit het onderzoek wonen en leven volgt dat de Speelvoorzieningen voor kinderen in de Kleis/Waldijk
als positief worden ervaren, dit in tegenstelling tot de voorzieningen in de Koog. Jongerenvoorzienin-
gen (waaronder Speelvoorzieningen) zijn gemeentebreed ondervertegenwoordigd. Niettemin zijn ze in
de Kleis/Waldijk nog het meest aanwezig..

Tijdens de thema-avonden zijn de Speelvoorzieningen bewust niet in bespreking gebracht en zijn de
gesprekken beperkt gebleven tot de sportaccommodaties en sportvelden.

Of de voorzieningen volstaan, is mede afhankelijk van het bestaande en toekomstige aantal woningen
en de inwonerssamenstelling. Op dit moment is nog niet in beeld gebracht hoe groot de oppervlakte

26



van de bestaande voorzieningen is. Om te bepalen of de huidige voorzieningen volstaan is nader on-
derzoek noodzakelijk.

Vervolgactie ten behoeve van het op te stellen Dorpsplan:
gewenste normen (kwaliteit en oppervlakte) van de speelvoorzieningen bepalen;
de omvang en kwaliteit van het huidige speelvoorzieningenniveau in beeld brengen en afzetten
tegen de gewenste normen;
resultaten onderzoek Jeugd en Jongerenraad betrekken bij de beoordeling en invulling van de
bestaande en nieuwe speelterreinen.
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9. Samenvatting

De gemeente Uitgeest kent een ruim aanbod aan voorzieningen op het gebied van sport, welzijn, zorg
en onderwijs. Uit diverse onderzoeken en gevoerde gesprekken kan geconcludeerd worden dat het
huidige voorzieningenniveau, met uitzondering van een enkel geval, volstaat. Dit mede als gevolg van
het aanbod aan voorzieningen in omringende gemeenten. Wel verdient het behouden van de huidige
kwaliteit de nodige aandacht. Door intensieve samenwerking en multifunctioneel gebruik van de voor-
zieningen wordt verwacht dat verenigingen ook bij een afname van het aantal vrijwilligers en profes-
sionals, in staat blijven het huidige aanbod aan activiteiten te leveren en zelfs tot een uitbreiding ervan
te komen. De gemeente zou hierbij de regiefunctie moeten voeren en daarbij in bepaalde gevallen de
samenwerking binnen de subsidievoorwaarden moeten afdwingen.
Van belang is dat de activiteiten van de verschillende voorzieningen ook in de toekomst voor mensen
met een kleine beurs betaalbaar blijven. De deelname aan activiteiten zou daartoe inkomensafhanke-
lijk gesteld kunnen worden.

De gemeente Uitgeest heeft in 2007 ongeveer 2,065 mij netto uitgegeven aan de instandhouding van
voorzieningen op het gebied van welzijn, zorg, sport en onderwijs. Daaruit worden de exploitatiekos-
ten van de verschillende accommodaties betaald en ontvangen de verenigingen/instellingen subsidie
om hun activiteiten aan te kunnen bieden in de accommodaties. Of dit bedrag hoog is, is op dit mo-
ment niet te bepalen. Nader onderzoek moet dit uitwijzen. Veel conclusies kunnen hieraan dan ook
niet verbonden worden.

Uitgaande van de vijf geschetste scenario's (l 1.600,12.500,13.000,14.500 en 17.500) zou voor de
instandhouding van de huidige sportvoorzieningen het optimale inwoneraantal op 13.000 liggen. Bij
dit inwoneraantal is leegstand of tekort minimaal. Voor de voorzieningen op het gebied van zorg, wel-
zijn en onderwijs moet het inwoneraantal minimaal op 13.000 inwoners liggen, wil de leegstand het
huidige niveau niet overstijgen.
Op basis van de op dit moment beschikbare gegevens, is het de verwachting dat bij een inwoneraantal
van maximaal 14.500 het huidige voorzieningenniveau voor sport, welzijn, zorg en onderwijs een op-
timale bezettingsgraad bereikt wordt, het huidige voorzieningenniveau (inclusief een individuele uit-
bereiding) en de kwaliteit behouden wordt en dat toch de kosten per inwoner acceptabel blijven.

Ook de vraag of de individuele voorzieningen daadwerkelijk nodig zijn, is beantwoord. Daarbij is uit-
gegaan van een inwonersaantal van 14.500 inwoners.
Samengevat kan op basis van de huidige gegevens de volgende inschatting gemaakt worden van de
individuele voorzieningen. Daarbij is ook aangegeven welke vervolgstappen ten behoeve van het te
ontwikkelen Dorpsplan genomen moeten worden.

Sportvoorzieningen
Sportvelden:

Bij een inwoneraantal van 14.500 is een kleine uitbreiding noodzakelijk. Door een volledige
verplaatsing van de velden naar een andere locatie is een kwaliteitsslag te realiseren en kan in-
gespeeld worden op toekomstige ontwikkelingen die een continuering van het huidige aanbod
in de weg staan.

Sportaccommocaties
Bij een inwoneraantal van 14.500 kan volstaan worden met het huidige aanbod. Door een
verwachte toename van de vraag zal een betere bezettingsgraad gerealiseerd worden. Bete-
kent ook dat niet in alle gevallen voldaan kan worden aan alle wensen.

Vervolgstappen sportvoorzieningen:
opstellen van een meerjarenonderhoudsplan voor de sportaccommodaties
gemeente brengt partijen samen om de samenwerking tussen sportverenigingen te verster-
ken waardoor het aanbod van sportactiviteiten versterkt en mogelijk uitgebreid wordt.
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**' - afhankelijk van raadsbesluit rondom de Wvg op het sportcomplex stappen ondernemen tot
*** planontwikkeling voor verplaatsing van het sportcomplex of voor de herinrich-

ting/uitbreiding van het huidige sportcomplex aan de Koog
*"* - financieringsplan herinrichting of verplaatsing van het sportcomplex de Koog

£ Basisonderwijs
Bij 14.500 inwoners kan volstaan worden met de huidige schoolgebouwen. Niettemin zijn er ar-

^ gumenten aangevoerd die de nieuwbouw van een nieuwe school en een fusie tussen twee bestaan-
de scholen, wenselijk maken. Dit vanuit de BredeSchool gedachte en de meerwaarde die een der-

w gelijke voorziening heeft voor de wijk. De nieuw te bouwen school moet gevestigd worden in het
'zorggebied' rondom de sporthal de Meet.

^ Vervolgstappen:
'**•' - leerlingenprognose laten opstellen door KBO, rekening houdende met de te ontwikkelen wo-
«. ninggebieden en woningtypen;
""•' - gesprekken starten met mogelijke partners van de BredeSchool
*. - financieringsplan BredeSchool

<•• Ijsbaan
**" De IJsbaan is een voorziening die bij een inwoneraantal van 14.500 inwoners naar verwachting in-
<** tensiever gebruikt worden. Dit onder de voorwaarde dat het multifunctioneel gebruik ten behoeve

van sport, spel en beweging uitgebreid wordt.
«•
*«•'

Vervolgstappen:
£; - planontwikkeling tot herinrichting Ijsbaanterrein in samenspraak met de IJsclub en stichting

Tabijn (ten behoeve van onderwijsdoeleinden)
^ - financieringsplan herinrichting IJsbaan

«,' Jongerencentrum Mill House
^ Gezien de huidige bezoekersaantallen en de leden van de Fabo heeft het jongerencentrum zeker bij
«*> een toename van het aantal jongere inwoners ook in de toekomst een bestaansrecht. De realisatie
^ van een permanente bouw op de huidige plek of een geheel nieuwe locatie is noodzakelijk gezien
<*' de locatie en de tijdelijke bouwvergunning die is afgegeven.

*•' Vervolgstappen:
*•„ - in overleg met het bestuur van de Stichting Jeugd- en Jongerencentrum Uitgeest en de Fabo
*"" verbouw en nieuwbouwplannen voorbereiden
«*., - financieringsplan verbouw e/o nieuwbouw
«M»

>*" Dorpshuis De Zwaan
""" De huidige bezettingsgraad van de Zwaan tussen 9.00-17.00 uur voor seniorenactiviteiten is op dit
**> moment optimaal. Bij een groei naar 14.500 zal naar verwachting uitgeweken moeten worden naar

andere accommodaties. Bezetting tijdens het weekend verdient nog de nodige aandacht, maar zal
£* zeker met een groei van het aantal inwoners hoger worden.

Q Zwembad De Zien
Ongeacht de bovenlokale functie, de hoge exploitatiekosten en weersafhankelijke inkomsten heeft

^ het zwembad een duidelijke meerwaarde binnen het voorzieningenaanbod. Het heeft een duidelijke
sociale functie en leidt tot meer sport en bewegen voor alle leeftijdsgroepen. Verwachting is dat bij

<«r een toename van het aantal inwoners het zwembad intensiever gebruikt gaat worden
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Bibliotheek
De bibliotheek van Uitgeest is een belangrijke basisvoorziening en levert een meerwaarde voor de
Uitgeester inwoners. Dit door de bijdragen die het levert aan de invulling van de gemeentelijke
taak op het gebied van educatie en ontwikkeling en aan de invoering van de Wmo.
Gezien de slechte staat van het pand van de bibliotheek moet nieuwbouw of renovatie overwogen
worden. Dit zal betrokken moeten worden bij het te ontwikkelen 'zorggebied' waarin de biblio-
theek is gelegen.

Vervolgstappen:
onderzoeken in hoeverre het pand van de bibliotheek betrokken moet worden binnen het te
ontwikkelen 'zorggebied'
indien nieuwe huisvesting aan de orde is, in overleg met het bibliotheekbestuur treden
financieringsplan verbouw e/o nieuwbouw

Cultureel Centrum
Als gevolg van de permanente 'bewoners' van het Cultureel Centrum is de bezettingsgraad goed.
Wordt alleen gekeken naar de bezettingsgraad van de vijf lokalen die in verhuur zijn, dan is de be-
zettingsgraad laag. Zolang deze activiteiten plaatsvinden en geen andere locatie is beschikbaar, is
het Cultureel Centrum noodzakelijk en zal het gebruik bij een stijging van het aantal inwoners toe-
nemen.

Vervolgstappen:
voor een optimale instandhouding van het Cultureel Centrum moet een meerjarenonderhouds-
plan opgesteld worden

De Opmaat
Bij een verplaatsing van de sportvelden de Koog zal ook voor de Uitgeester Harmonie een nieuw
onderkomen gezocht moeten worden. Het door hun gebruikte clubgebouw De Opmaat wordt dan
meegenomen in de realisatie van een woonwijk.

Vervolgacties ten behoeve van het op te stellen Dorpplan:
bij een verplaatsing van de sportvelden in overleg met de Uitgeester Harmonie een nieuwe
voorziening realiseren.
financieringsplan verbouw e/o nieuwbouw

Speelvoorzieningen
Verschillende onderzoeken wijzen uit dat speelvoorzieningen voor kinderen en jongeren in ver-
schillende wijken onvoldoende aanwezig zijn. Nader onderzoek moet uitwijzen of deze beleving
ook overeenkomt met het werkelijke aanbod aan speelvoorzieningen in de verschillende wijken.
Daarbij zal ook de toename van het aantal kinderen en jongeren bij een bevolkingsgroei naar
14.500 inwoners, betrokken worden.

Vervolgstappen:
gewenste normen (kwaliteit en oppervlakte) van de speelvoorzieningen bepalen;
de omvang en kwaliteit van het huidige speelvoorzieningenniveau in beeld brengen en afzetten
tegen de gewenste normen;
resultaten onderzoek Jeugd en Jongerenraad betrekken bij de beoordeling en invulling van de
bestaande en nieuwe speelterreinen

Tot slot moet ten behoeve van het op te stellen Dorpsplan nog onderzocht worden in hoeverre de hui-
dige exploitatiekosten van de voorzieningen verhoudingsgewijs hoog of laag zijn.

Vervolgstappen:
- de kosten afzetten tegen de kosten van de voorzieningen van een vergelijkbare gemeente
- bepalen wat binnen de algemene middelen het financiële component voor de voorzieningen is
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Bijlage 1

Totaaloverzicht exploitatiekosten, personeelskosten, subsidiebedragen voor de instandhouding

van de voorzieningen op het gebied van sport, welzijn, zorg, onderwijs

Meet

Wissel

sporthal Zien

Sportvelden de Koog

Bibliotheek

De Paltrok

De Wissel*

De Molenhoek ##

De Binnenmeer ##

De Vrijburg

de Kornak

Jongerencentrum

* Fabo

Dorpshuis de Zwaan

* Time Square

* Stichting Uitgeester Senioren

* Genesius

* Vondel

Reghthuis

* Historisch veren. Uitgeest

Zwembad de Zien

Cultureel Centrum

* Stichting Nieuwe Kuil

* Centraal Loket**

* Muziekschool Uitgeest

gemiddelde

kaplt.lasten, pers

lasten en explolt.

lasten 2003-2006

71.932

59.335

205.104

124.142
-

120.408

315.225

77.368

68.107

73.655

246.058

33.820

11.269

69.771

61.441

Subsidie

vergoeding

2007

-

-

-

-

193.925

57.181

100.000

-

129.911

Subsidies aan

verenigingen

gerelateerd

aan voorziening

335

1.404

31.100

886

814

1.164

2.225

77.495

Gemlddeide

Huuropbrengsten

2007

15.854

-

44.262

24.523
-

15.083

1.144

51.613

19.367

Specifieke sportsubsidies niet toe te rekenen aan gebouw

Specifieke subsidie voor culturele instellingen niet specifiek toe te rekenen aan een gebouw

Peuterspeelzaalwerk

Totale kosten instandhouding sport, welzijn, zorg, onderwijsvoorzieningen incl subsidies

Totale

kosten

56.078

59.335

160.842

99.620

193.925

120.408

315.225

77.368

68.107

73.655

246.058

76.253

134.204

11.289

148.069

121.794

48.058

7.803

47.321

2.065.411

# de Wissel: agv de huur van tijdelijke lokalen vooruitlopend op de nieuwbouw van de Kornak zijn de gemiddelde kosten €100.000

hoger dan de toekomstige exploitatiekosten.

## De kapitaallasten Molenhoek en Binnenmeer zijn laag agv uitgestelde investeringen ivm de mogelijke nieuwbouw

### kosten centraal loket zijn buiten beschouwing gelaten

KvdA

10 jan 2008
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Bijlage 2
Subsidies aan verenigingen die gebruik maken van gemeentelijke Accommodatie

Sportverenigingen in relatie tot sportaccommodaties (De Zien, Meet en Wissel)

Subsidie
2008 Subsidie.komende jaren

6.658,30 index conform begroting*
1.732,42 index conform begroting*
1.383,29 index conform begroting*
2.783,79 index conform begroting*

subsidie in index
2025 1_>25%_ pby index gem.begroting 2007

Meet/Wissel Unitas
Basket Lake city
Volleybal Voluit
Balletclub Uitgeest

Sportveld
Sportveld
Sportveld
Sportveld

Sportverenigingen in relatie tot sportvelden De Koog

Mix Hockey club 3.250,44 index conform begroting*
FC Uitgeest 15.172,49 index conform begroting*
Tennis De Dog 6.131 ,92 index conform begroting*
Korfbal Stormvogels 1 .622,73 index conform begroting*

Eigen

Sportverenigingen niet zijnde sportvelden en sportaccommodaties
Tennisclub Uitgeest 6.013,93 index conform begroting*
Ijsclub 2.933,34 index conform begroting*
Schaak Lasker 288,98 index conform begroting*
kanovereniging 86,08 index conform begroting*

Totaal sportsubsidies 48.057,71
* Subsidiebedrag betreft een plafond €48.057,70 dat jaarlijks wordt verdeeld over de sportvereniginge
leden

59.358,00
n obv jeugd-

obv jr 1 ,25 % verhoging
(stijging aantal inw.Ogv afspraken
buiten beschouwing gelaten)

Culturele verenigingen in Dorpshuis de Zwaan
De Zwaan Time square 1.403,93 index conform begroting**
De Zwaan Genesius 886,40 index conform begroting**
De Zwaan Vondel 814,08 index conform begroting**

De Zwaan Stichting Uitgeester Senioren 31.100,00 gedeeltelijke nullijn 38.413,00

obv jr 1,25 % verhoging
(stijging aantal inw. Ogv afspraken
buiten beschouwing gelaten)

i» it c> n 11 o f1 o ft f» fi o n f t o o i» o o o
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Culturele verenigingen elders in
Surprising
Harmonie
Koorioander

Totaal culturele verenigingen

* Subsidiebedrag betreft een plafond €7.803,18
en leden

uitgeest
1 .254,91 index conform begroting**
2.966,32 index conform begroting**

477,54 index conform begroting**

7.803,18

dat jaarlijks wordt verdeeld over de culturele verenigin

9.638,00

gen obv proc

obv jr 1 ,25 % verhoging
(stijging aantal inw. Ogv afspraken
buiten beschouwing gelaten)

ucties

Openb. Bibl.

De Zien

De Zien

Mill House

Mill House
Mill House
Mill House

Cultureel
centrum
Cultureel
centrum

Reqhthuis

Openb.bibliotheek obv contract

Stichting openbare bibliotheek

Zwembad de Zien obv contract

Optisport Zwembad de Zien

Huuropbrengst Zwembad de Zien

Jongerencentrum Mill House

Stichting Welzijn Castricum

Stichting JJC Uitgeest
Huuropbrengst Mill en Fabo
Fabo

Cultureel centrum Hogeweg

Stichting Nieuwe Kuil

Muziekschool Beverwijk

Reghthuis
Historische vereniging oud Uit-
geest

193.925,00 €16,08 p inw 12.060 p1 -1-07

index consumentenprijsindex huis-
129.911,00 houd

index consumentenprijsindex huis-
51.613,00 houd

35.531 ,00 Index conform begroting

21 .31 5,00 (excl € 1 0.000 prijsindex consumptie)
Index conform begroting

335,00 nullijn (incl. huisvesting)

2.225,00 nullijn
index consumentenprijsindex huis-

77.495,00 houd

1.164,00 nullijn (incl huisvesting)

i
i

i 409.824,00

164.547,00:
i
i

65.374,00 j

43.886,00

23.976,00

335,00

i
i

2.225,00 j
i
i

98. 156,00 i

1.164,00

€17,1 schatting obv index ministerie
3,0% 2007/1 4.500 inw

schatting obv prijsindexconsumenten
1 ,4% alle huishoudens 2007

schatting obv prijsindexconsumenten
1 ,4% alle huishoudens 2007

obv jr 1 ,25 % verhoging
(stijging aantal inw. Ogv afspraken
buiten beschouwing gelaten)
obv jr 1 ,25 % verhoging
(stijging aantal inw. Ogv afspraken
buiten beschouwing gelaten)

schatting obv prijsindexconsumenten
1 ,4% alle huishoudens 2007
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Verenigingen opgenomen begroting

Speeltuinvereniging Kindervreugd 3.199,00 nullijn 3.199,00;

Vereniging met contract (huisvesting gehuurd van Wonerij en Regenboog)
index consumentenprijsindex huis-

Welschap Peuterspeelzaal 47.321,00 houd
schatting obv prijsindexconsumenten

59.938,00 j 1,4% alle huishoudens 2007

Totale subsidie aan verenigingen in gem
i i

voorziening 603.673,89 i 972.719,15 l
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Bijlage 3

Enquête verslag door de Jeugd
en Jongerenraad Uitgeest

Enquête onder de jeugd van Uitgeest
(l l t/m 14 jaar en 15 t/m 23 jaar)

maart 2007
definitief
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Voorwoord

In mei 2007 bestond de Jeugd- en jongerenraad van Uitgeest tien jaar. In deze periode heeft de JJR een
aantal aansprekende resultaten behaald, zoals het realiseren van het jongerencentrum Mill House, het
verkiezingsboekje voor de gemeenteraadsverkiezingen van 2006 en het mede tot stand brengen van
het speelterrein Roll Over. De JJR geeft hiernaast gevraagd en ongevraagd advies over jongerenzaken
In Uitgeest.

Met deze enquête wil de Jeugd- en jongerenraad kijken welke ideeën er onder de jeugd van Uitgeest
leven op een aantal thema's. Denk hierbij aan de horeca en speelvoorzieningen, maar ook over het on-
derwerp mantelzorg werden vragen gesteld aan de Uitgeester jeugd. De enquête is uitgesplitst in twee
delen: één voor de groep 11 t/m 14 en één voor de groep 15 t/m 23. De jeugd van Uitgeest had zowel
de mogelijkheid om de vragenlijst via internet in te vullen, als schriftelijk ingevuld te retourneren. In
totaal werden er 1621 enquêtes verstuurd en zijn 456 enquêtes geretourneerd. Een respons van ruim
28%. Voor u ligt het verslag van de enquête. Verschillende belangengroepen en instanties zullen inza-
ge krijgen in deze gegevens, die inzicht geven in de opinie en ideeën van de Uitgeester jeugd. Niets uit
deze verslaglegging mag echter gereproduceerd worden zonder schriftelijke toestemming van de au-
teurs.

De resultaten die uit het onderzoek naar voren kwamen, liggen gedeeltelijk in de lijn der ver-
wachting van de Jeugd- en jongerenraad. Toch zijn enkele resultaten ook voor de JJR veras-
send. In de samenvatting van de rapportage zult u de opvallendste zaken van het onderzoek
terug vinden. De samenvatting van de verslaglegging zal onder een breder publiek verspreid
worden. De JJR zal met de uitkomsten van het onderzoek aan de slag gaan.

Ik kan u verzekeren dat u de komende tijd weer veel van de Jeugd- en jongerenraad zult gaan horen!

Koen Dubelaar,
Voorzitter Jeugd- en jongerenraad Uitgeest.



1. Basisgegevens

In maart 2007 heeft de Jeugd- en Jongerenraad (JJR) een enquête afgenomen onder de jongeren in
Uitgeest. Er zijn twee verschillende enquêtes verspreid; één onder jongeren tussen 11 en 14 jaar en één
onder jongeren tussen 15 en 23 jaar.

Binnen de eerste groep, groep A, (l l tot 14 jaar) zijn er 190 respondenten (86 vrouwen, 100 mannen
en 4 onbekend). In de tweede groep, groep B (15 tot 23 jaar) zijn er 279 respondenten (149 vrouwen,
121 mannen en 9 onbekend). De 13 onbekende respondenten (geen geslacht en geen leeftijd) zijn bui-
ten de analyse gehouden. In totaal bevat de steekproef dus 456 respondenten. In deze rapportage zal de
eerste groep (11 tot 14 jaar) groep A genoemd worden, de tweede groep (15 tot 23 jaar) zal groep B
heten.

Leeftijd
11
12
13
14
15
16
17
18
19
20
21
22
23

Aantal man
25
44
28
3
17
29
15
18
10
7
10
12
4

Aantal vrouw
18
39
24
5
18
16
29
20
32
8
12
8
5

Totaal
43
83
52
8

35
45
44
38
42
15
22
20
9

% totaal
9,4%
18,2%
11,4%
1,8%
7,7%
9,9%
9,6%
8,3%
9,2%
3,3%
4,8%
4,4%
2,0%

Onderscheid naar leeftijd en geslacht

2. Mill House
Bezoeken aan Mill House: van de groep B geeft 90,4 % aan het Mill House nooit te bezoeken. Dit is
aanzienlijker meer dan groep A, waarvan 57,5% aangeeft nooit naar Mill House te gaan. Het geslacht
van de respondent speelt nauwelijks een rol binnen het Mill House bezoek. Van de jongeren in groep
A gaat 23,2% regelmatig (minimaal lx per maand) naar Mill House Voor groep A is dit slechts 5,5%.

Kennis over activiteiten: beide groepen geven aan onvoldoende kennis te hebben of er voldoende ac-
tiviteiten door Mill House worden georganiseerd voor hun leeftijdsgroep, aangezien een ruime meer-
derheid deze vraag heeft beantwoord met 'ik weet niet'. Groep A is meer tevreden met het activiteiten
aanbod in Mill House dan groep B, respectievelijk 32,8 tegen 4,8 procent. Aangezien een ruime meer-
derheid aangeeft niet te weten welke activiteiten Mill House organiseert, kunnen we ervan uitgaan dat
er onvoldoende kennis binnen de doelgroep is.

Communicatiemiddelen: voor groep A zijn de krant, flyers en vrienden ongeveer even belangrijke
informatiebronnen met betrekking tot Mill House. Voor Groep B is de krant het belangrijkste commu-
nicatiemiddel. Bij de open vragen gaven zestien respondenten in groep A aan geen informatie te krij-
gen of deze niet bewust te gebruiken omdat zij daar geen behoefte aan hebben. Vijftien respondenten
hebben de vraag met 'geen behoefte' of een soortgelijk antwoord beantwoord. In Groep B gaven vier-
enveertig respondenten aan niet aan informatie van Mill House te komen; veelal omdat ze niet geïnte-
resseerd zijn, maar ook omdat ze niet weten waar de informatie te verkrijgen is. Zeven respondenten
zijn vrijwilliger bij Mill House en komen zo aan informatie. Vier respondenten horen van familie over
activiteiten van Mill House (het familielid is dan vrijwilliger bij Fabo of Mill House).



Verwachtingen rond het jongerencentrum: ook hier valt op dat een groot aantal respondenten óf
geen kennis heeft van Mill House zelf, óf geen beoordeling kon maken over de algemene invulling
van een jongerencentrum. Voor bijna 27,% van de jongeren in groep A voldoet Mill House aan
zijn/haar verwachtingen van een jongerencentrum, tegenover slechts 7,4% van groep B. Ook valt op
dat bijna twee keer zoveel respondenten in groep B aangeven dat Mill House niet aan hun verwachtin-
gen voldoet.

Tevens werd aan de respondenten gevraagd aan te geven waarom Mill House al dan niet aan de ver-
wachtingen voldoet.

Voldoet aan verwachtingen (groep A): de zesendertig respondenten die deze vraag positief beant-
woordden droegen de volgende redenen aan:
In Mill House is veel te doen, er wordt veel georganiseerd voor de jongeren en de aangeboden activi-
teiten zijn leuk. Er zijn disco's, ruimte om te dansen en wedstrijdjes. Jongeren waarderen dat de toe-
gang vaak gratis is.
Uit de antwoorden is op te maken dat veel jongeren Mill House toegankelijk vinden (de drempel ligt
laag). Jongeren waarderen het dat er goed aan hen wordt gedacht en de mensen aardig zijn. De sfeer is
goed en gezellig. Enkele respondenten gaven aan dat zij het fijn vinden in Mill House leeftijdgenoten
van andere scholen te ontmoeten.

Voldoet niet aan verwachtingen (groep A): de zesentwintig respondenten die deze vraag in meer of
mindere mate negatief beantwoordden droegen de volgende redenen aan:
Het is vaak (te) rustig in Mill House, terwijl het op een gamemiddag door een respondent als te druk
wordt ervaren, waardoor zij niet aan de beurt komen. De ruimte is klein: het gebrek aan ruimte wordt
aangegeven door een aanzienlijk deel van de respondenten die de vraag negatief beantwoorden.
Mill House wordt saai genoemd, in sommige gevallen beargumenteerd met: het gebrek aan leeftijds-
genoten en 'slechte' muziek. De ligging op het industrieterrein werd door één respondent als redenen
genoemd. Daarnaast gaven twee respondenten aan Mill House kinderachtig te vinden, stoort één res-
pondent zij zich aan pestende kinderen en gaven twee respondenten aan liever buiten te spelen. Tot
slot gaf één respondent aan dat er te weinig voor kinderen met een verstandelijke handicap wordt ge-
daan.

Voldoet aan verwachtingen (groep B): de respondenten die deze vraag positief beantwoordden
droegen de volgende redenen aan:
Mill House organiseert veel leuke activiteiten (5), Het wordt steeds drukker en gezelliger in Mill Hou-
se (3), Mill House doet veel voor de leeftijdsgroep die nog niet uit mag (4), Mill House is een mooie
voorloper voor andere horeca (1), Mill House houdt met haar activiteiten kinderen van de straat (2),
Mill House brengt verschillende groepen bij elkaar (1), Mill House is erg gezellig (2), Mill House
heeft de tijd nodig om te groeien, "Ik hoop dat de gemeente dit ook inziet."

Voldoet niet aan verwachtingen (groep B): de respondenten die deze vraag negatief beantwoordden
droegen de volgende redenen aan:
Mill House en de activiteiten die Mill House organiseert zijn niet voor mijn leeftijd (28), ik ken Mill
House niet/ga er nooit heen (8), zeven respondenten gaven aan Mill House niet interessant te vinden,
drie respondenten gaven aan het te rustig te vinden in Mill House, drie respondenten gaven de sugges-
tie dat Mill House langer open zou moeten blijven (ook door de weeks), je moet voor Mill House beta-
len (1), er worden geen hardcore feesten georganiseerd (1), er wordt geen alcohol geschonken (1) en
zondag is geen dag voor bandjes (1).

Op de vraag 'Wat mis je aan Mill House?' antwoordde groep A:
ruimte (13), (meer) activiteiten door de week (11), drukte (8), speeltuin (3), meer zitplaatsen (2), acti-
viteiten of begeleiding voor jongeren met een (geestelijke) beperking (1), mensen (begeleiding) die
kinderen niet laten pesten (1).



Over de muziek/disco's werd gesuggereerd: gratis drinken tijdens de disco's (de prijzen voor con-
sumpties wordt door drie respondenten te hoog bevonden), andere muziek dan hardcore (1), goede
hardcore feesten voor onder 16 jaar (2) en aparte feesten voor brugklassers en tweede-klassers (2).
Verder worden de volgende attributen gemist: tafelvoetbalspel (2), biljarttafel (1), computers (1), x-
box (1), buitenbankje (1) en buitenverlichting (1).

Op de vraag 'Wat mis je aan Mill House?' kwam groep B met de volgende suggesties:
Tweeëndertig respondenten gaven aan geen idee te hebben van wat zij aan Mill House missen. Het is
waarschijnlijk dat een groot deel van de respondenten Mill House niet (goed) kent/ hier nog nooit ge-
weest is of dat zij Mill House goed vinden zoals het nu is. Vijftien respondenten gaven aan geen be-
hoefte aan Mill House te hebben.
Vijftien respondenten gaven aan behoefte te hebben aan meer leeftijdsgenoten in Mill House. Hiermee
doelden zij op oudere jeugd, of er werd geen verdere toelichting gegeven. Acht respondenten sugge-
reerden dat Mill House meer activiteiten voor hun (oudere) leeftijdsgroep moet organiseren. Acht res-
pondenten gaven aan betere (ruimere) openingstijden wenselijk te vinden, ook doordeweeks.
Zes respondenten suggereerden meer en betere promotie. Vijf respondenten suggereerden betere mu-
ziek. Vijf respondenten gaven aan dat Mill House op een betere locatie zou moeten staan. Vier res-
pondenten gaven aan meer ruimte wenselijk te vinden. Eén respondent vroeg om een rokersruimte,
twee respondenten wensten de mogelijkheid binnen te blowen ("Nu doen veel jongeren dat stiekem op
straat"). Twee respondenten wensten een fietsenrek. Twee respondenten wensten een eigen website.
Twee respondenten wensten meer drukte. Twee respondenten wensten meer gezelligheid
Zes respondenten antwoordden met 'niets' en gaven hiermee aan Mill House zo goed te vinden.

Conclusie:
Voor Mill House geldt: "onbekend maakt onbemind". Veel jongeren geven aan dat ze nooit in Mill
House komen en niet weten wat voor activiteiten Mill House organiseert. De jongeren die Mill House
kennen/bezoeken (voornamelijk in groep A) zijn overwegend positief, al worden er flink wat (vooral
losse) suggesties gedaan voor verbetering. In groep B zijn veel respondenten van mening dat er meer
activiteiten voor hun leeftijdsgroep moeten worden georganiseerd. Ook zijn zij in de meeste gevallen
niet op de hoogte van de activiteiten van Mill House.



3. Speelvoorzieningen
Frequentie van gebruik: Van groep A gaf een ruime meerderheid (62,5%) aan regelmatig tot zeer re-
gelmatig van de speelvoorzieningen gebruik te maken. In groep B is dit 19,5 %. Het is opvallend dat
minimaal 26 respondenten een locatie aankruisten bij de vervolgvraag, terwijl ze onder deze vraag
hadden aangegeven nooit gebruik te maken van speelvoorzieningen. Blijkbaar scharen de responden-
ten locaties zoals bijvoorbeeld het zwembad en de Ijsbaan niet onder speelvoorzieningen. Het grote
verschil tussen groep A en B geeft aan dat spelen met name een activiteit is voor de jongere jongeren
(11 tot 14 jaar). Ook wordt er meer door de jongens gespeeld dan door meiden (69 tegen 47 in groep
A, en 36 tegen 17 in groep B).

Specifiek gebruik: Een aantal locaties werden ten opzichte van andere speellocaties zeer veel ge-
noemd. Dit zijn ten eerste zwembad de Zien (289), daarna Roll Over, het nieuwe speelterrein op de
Tunnelbak (131) en tot slot het ijsbaanterrein (105). Een significant aantal respondenten gaf ook aan te
spelen bij de scholen in Uitgeest. In totaal 215 respondenten gaven aan regelmatig te spelen op de
schoolpleinen. Zij bezoeken dan met name de pleinen van de Vrijburg en de Wissel.

Vervolgens is de respondenten de mogelijkheid geboden zelf speelplekken aan te dragen. Samenvat-
tend kan gesteld worden dat vanuit groep A een aantal zeer duidelijke antwoorden naar voren kwam.
De respondenten gaven aan dat zij spelen op parkeerterreinen, doodlopende straten, pleintjes en gras-
veldjes. Duidelijk wordt dat het groen in Uitgeest én woonerven van groot belang zijn voor de spelen-
de jeugd. Vanuit groep B beantwoordde 20 van de 282 deze vraag, zij noemden het bankje achter de
bibliotheek/apotheek (4), de tafeltennistafels en bankjes (4) en het Uitgeestermeer/Zwaansmeer (3).

Aanwezigheid speelvoorzieningen: Ruim 30% van groep A gaf aan dat er voldoende speelvoorzie-
ningen voor hun leeftijdsgroep in Uitgeest zijn. Daartegenover staat ruim 32 % van de respondenten
die van mening zijn, dat er onvoldoende speelvoorzieningen zijn. Ruim 23 % van de respondenten uit
groep B gaf aan, dat er voldoende speelvoorzieningen zijn in Uitgeest. Echter, bijna 36 % van deze
groep vindt dat er onvoldoende speelvoorzieningen in Uitgeest zijn. Er is geen duidelijke verschil op
basis van geslacht vast te stellen.

Verdeling speelvoorzieningen: Van groep A gaf 56,5% aan dat de speelvoorzieningen onvoldoende
verdeeld zijn over Uitgeest. Van groep B gaf juist ruim 2/3e aan dat de speelvoorzieningen wel goed
verdeeld zijn. Hierbij moet wel in gedachte worden gehouden dat de respondenten in groep A signifi-
cant meer spelen dan de respondenten in groep B, en dus meer belang aan de locaties van speelvoor-
zieningen hechten.
Bij de vraag in welke wijken er een gebrek aan speelvoorzieningen is, antwoordde meer dan 50 % van
de respondenten het Oude Dorp, meer dan 30% de Koog en minder dan 20% de Kleis, waar recent een
nieuw speelterrein is aangelegd.
Een analyse van het aantal speelvoorzieningen in Uitgeest laat zien dat de plekken redelijk gelijkmatig
verdeeld zijn over de verschillende wijken. Het lijkt, dat de aanleg van nieuwe speelvoorzieningen een
belangrijk aspect is in de meningsvorming van jongeren en flink gewaardeerd wordt. De Kleis kent
immers maar één echte speelvoorziening (Roll Over) naast de schoolpleinen van de Wissel en de Kor-
nak en maar twintig procent van de jongeren geeft aan dat er te weinig speelvoorzieningen in de Kleis
zijn.

Terugkeer funboxen: Meer dan de helft van groep A gaf aan dat de funboxen weer een plek moeten
krijgen in Uitgeest. Slechts 6,9% is uitgesproken tegen terugplaatsing van de funboxen. Voor groep B
is dit respectievelijk 33,7% en 15,9%.

De Ijsbaan: De Ijsbaan in Uitgeest wordt door het merendeel van de respondenten niet als overbodig
beschouwd. Ruim 72% van de respondenten uit groep A en ruim 80% uit groep B zijn van mening dat
de Ijsbaan niet overbodig is. Een ruime meerderheid geeft ook aan dat het niet wenselijk is de IJsbaan
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voor iets anders te gebruiken dan sporten. Echter, de meningen over hoe invulling te geven aan het ge-
bruik van de IJsbaan zijn meer diffuus.

Suggesties voor andere invulling van het ijsbaanterrein: Een groot aantal respondenten in zowel
groep A als groep B benadrukte bij de vraag hoe invulling gegeven kon worden aan dit terrein, dat de
huidige functie van de ijsbaan prima is. Enkelen gaven nadrukkelijk aan dat de ijsbaan geen andere
functie moet krijgen dan nu (open grasveld voor sport, gymlessen, en schaatsbaan). De meeste alterna-
tieven die aangedragen werden, waren alternatieven waarbij het open sportkarakter van de IJsbaan be-
houden blijft.

Vanuit groep A waren de meest voorkomende suggesties:
Een skeelerbaan (15), een skatebaan (12), een grote speeltuin (9) en verschillende soorten sportvelden
(basketbalveld, tennisbaan, voetbalkooi, rugbyveld, atletiekbaan, tafeltennistafels en een combinatie
van sporten).
Een aantal opvallende suggesties zijn een klimwand (1), sportbenodigdheden die geleend en/of ge-
bruikt kunnen worden (1), een disco (1), een hangplek waar graffiti gespoten mag worden (1) en een
sportschool voor jongeren die niet toegankelijk is voor volwassenen (1).

Vanuit groep B waren de meest voorkomende suggesties:
Een skeelerbaan, die eventueel onder water gezet kan worden (10), (overdekte) hangplekken (10),

ruimte voor verschillende veldsporten (9) en verschillende soorten sportvelden (basketbalveld, atle-
tiekbaan, skatebaan en motorcrossbaan, vrije tennisbaan, kunstijsbaan). Vanuit deze groep kwamen
andere alternatieven naast sportgebruik en hangplekken. Opvallende suggesties waren bouw van star-
terwoningen (7), locatie voor feesten en evenementen zoals de kermis (12) en de vestiging van een cd
winkel of een bioscoop.

Conclusie:
Er wordt vooral gespeeld door groep A en dan ook iets meer door de jongens dan door de meiden. De
jongeren maken veel gebruik van het zwembad, de ijsbaan en Roll Over. Ook zijn de schoolpleinen
een belangrijke locatie voor het spelen.
De jongeren zijn vooral ontevreden over de hoeveelheid speelvoorzieningen in het Oude Dorp en te-
vreden over de hoeveelheid in de Kleis, wat het succes van Roll Over wederom bevestigd. Hier valt uit
af te leiden dat het vernieuwen/aanleggen van speelvoorzieningen zeer gewaardeerd wordt. De jonge-
ren zouden de funboxen graag terugzien in Uitgeest. De IJsbaan wordt niet overbodig gevonden, en
moet vooral behouden blijven om op te kunnen sporten.



4. Jeugd- en Jongerenraad

Bekendheid Jeugd- en Jongerenraad: Van groep A geeft een kwart aan wel eens van de Jeugd- en
Jongerenraad (JJR) te hebben gehoord, terwijl meer dan de helft van groep B aangeeft al eerder van de
JJR te hebben gehoord. Van de respondenten die bekend zijn met de JJR, is ongeveer de helft ook op
de hoogte van de activiteiten die de JJR onderneemt. Van de groep die op de hoogte is van de activitei-
ten van de JJR, beoordeelt 52 % van groep A en 45,7 % van groep B, dat de JJR goed werk doet voor
de jongeren in Uitgeest. Hierbij moet echter wel aangemerkt worden, dat dit slechts een zeer gering
aantal respondenten betreft (dertien in groep A en tweeëndertig in groep B). Ook valt op dat negenen-
twintig respondenten in groep B neutraal zijn wat betreft het presteren van de JJR.

Redenen onbekendheid Jeugd- en Jongerenraad: Veel respondenten gaven aan zich niet bezig te
houden met gemeentezaken en/of lokale politiek en daarom niet bekend te zijn met de JJR. Daarnaast
is er ook een groep, die aangaf wel op de hoogte te zijn van het bestaan van de JJR, maar nooit echt
hoort wat de JJR precies doet. Tot slot zijn er een aantal respondenten, die van mening zijn dat er on-
voldoende informatie bekend is over de JJR en dat de JJR onvoldoende gepromoot wordt.

Redenen bekendheid Jeugd- en Jongerenraad: Respondenten die aangaven op de hoogte te zijn van
de activiteiten van de Jeugd- en Jongerenraad (JJR) zijn van mening dat er veel voor jongeren wordt
georganiseerd en/of gerealiseerd in het dorp. De activiteiten en faciliteiten voor jongeren (bijvoorbeeld
Mill House) schrijven zij onder andere toe aan de inzet van de JJR. In de antwoorden worden dan ook
concrete speelplekken genoemd, waar de naam van de JJR aan verbonden wordt en waar de JJR zo-
doende bekend om is. Daarnaast wordt er op school wel eens gesproken over de JJR.

Beoordeling werk Jeugd- en Jongerenraad en tips: Wat hier volgt, is een opsomming van adviezen
voor en meningen over de JJR van de respondenten.

Wanneer er direct iets over de JJR werd gezegd, was dat overwegend positief, "de JJR doet goed
werk" en "de JJR doet goed haar best", waarbij duidelijk is dat "de mening en belangen van de jeugd
centraal staan bij de JJR". De JJR wordt gezien als het orgaan dat "stem geeft aan de jeugd in de ge-
meente". "Het is nodig dat de gemeente weet wat jongeren willen". Hier staat tegenover dat negentien
respondenten aangaven niets tot weinig van de JJR te horen, waar ook vijf respondenten antwoordden
dat het hen niet interesseert. Drie respondenten adviseerden een betere verbinding te leggen tussen de
JJR en de jongeren van Uitgeest. Eén van hen gaf de tip om de gemiddelde leeftijd van de JJR-leden
naar beneden te brengen om deze verbinding te verbeteren.

De JJR wordt vooral genoemd, vanwege de activiteiten en voorzieningen die zij voor jongeren in Uit-
geest organiseren. Enkele respondenten noemden voorzieningen of activiteiten waar de JJR aan bijge-
dragen heeft; speelplek Roll Over en jongerencentrum Mill House. De JJR werd enkele malen direct
verbonden aan het Mill House: "Mill house verzorgt veel activiteiten". Ook zijn er aardig wat verzoe-
ken met betrekking tot Mill House: "Mill House moet vaker en langer open" "activiteiten organiseren
voor jongeren met een 'andere stijl' (in dit geval gothic) en niet enkel disco's e.d." Tevens werd er
door drie respondenten geadviseerd Mill House op een andere locatie te zetten (dichterbij het dorp).

Daarnaast gaven de respondenten ook een aantal adviezen. Deze adviezen richten zich vooral op die
zaken, waarvan zij vinden dat de JJR er aandacht aan moet besteden.
• Hangplekken: meer hangplekken realiseren, hangplekken niet direct weghalen wanneer er ge-

klaagd wordt, overdekte hangplekken realiseren, opdat jongeren zich bij slecht weer niet in portie-
ken e.d. ophouden. Maar ook: het tegengaan van groepen hangjongeren.

• Speellocaties: "meer speellocaties voor jongeren in de Koog" en "ook leuke voorzieningen in de
Koog, niet enkel in de Kleis". Een sportparkje in het Oude Dorp en de vraag om meer struikgewas
voor hutten.



• Uitgaan: De vraag om betere beveiliging in kroegen (1), een cafeetje als in Amsterdam (1), en res-
pondent geeft aan zich te oud voor Mill House te voelen maar is te jong voor de uitgaansgelegen-
heden. Tot slot adviseerde een respondent een poppodium te realiseren (buiten Mill House) met
muziek dat een alternatief vormt voor de muziek in kroegen en de discotheek. De respondenten
die de uitgaanstijden in hun antwoord hebben betrokken, vroegen allen de huidige uitgaanstijden
te behouden.

• Meer activiteiten voor jongeren, zoals het inzetten voor het realiseren van meer en betaalbare star-
terwoningen, en vaker en gerichter de jeugd bereiken, met bijvoorbeeld aandacht voor het gebruik
van het Castricummerweggetje, waarover veel Uitgeester jeugd naar school fietst.

Conclusie: De Jeugd- en Jongerenraad heeft nog veel te verbeteren aan haar naamsbekendheid onder
de Uitgeester jongeren. Hoewel de bekendheid van de JJR groter isonder de oudere jongeren, blijkt
slechts de helft van de jongeren in beide groepen bekend te zijn met de activiteiten van de JJR. Het is
echter wel zo dat een groot deel van de jongeren dat zowel met de JJR als haar activiteiten bekend is,
het werk van de JJR als positief beoordeelt.
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5. Jongerensite

Bezoek: De Jongerensite wordt door de overgrote meerderheid van de jongeren niet of nauwelijks be-
zocht. Op de vraag 'Waarom kijk jij nooit op de site?' gaven veruit de meeste respondenten (77%)
aan, dat zij nooit op de site kijken omdat de site hen niet bekend is.
Dit antwoord kan echter verschillend geïnterpreteerd worden. De respondent kent de Jeugd- en Jonge-
renraad (JJR) niet en is zodoende niet op de hoogte van het bestaan van de website. Of de responden-
ten kennen de JJR wel, maar weten niet van het bestaan van de site af. Tot slot kunnen de responden-
ten afweten van het bestaan van de JJR en de site, maar is het webadres van de site bij hen onbekend.
Respondenten die wel wisten hoe zij op de site van de JJR konden komen, gaven aan niet geïnteres-
seerd te zijn in de JJR, geen zin hebben de site te bekijken of de site saai te vinden en er daarom geen
interesse in te hebben. Tot slot geven vijf respondenten aan, de site nu wel te gaan bekijken.

Op de vraag 'Wat zou je graag op een Jongerensite zien?' werden alle aangedragen suggesties door
groep A positief beoordeeld. Met name informatie over Mill House, clubs en verenigingen was een ge-
liefd onderwerp voor de respondenten uit groep A. Naast de aangeboden suggesties, gaven de respon-
denten zelf ook nog verschillende functionaliteiten aan. Zo zouden zij op de site van de Jeugd- en Jon-
gerenraad (JJR) graag informatie en mogelijkheden tot interactie zien. Hierbij valt te denken aan
nieuws over Uitgeest (4), foto's van activiteiten in Uitgeest en Mill House (3), spelletjes (2), informa-
tie over zaken die jongeren aangaan, zoals pesten en seksuele voorlichting (2), voetbaluitslagen (1), in-
formatie over sport in Uitgeest (1) en een chatbox (1).

Op de vraag 'Wat zou je graag op een Jongerensite zien?'werden alle aangedragen suggesties door
groep B positief ontvangen. Met name informatie over de politiek, activiteiten en de jeugdraad een fo-
rum waren geliefd bij de respondenten uit groep B.
Naast de aangeboden suggesties gaven de respondenten zelf ook nog verschillende functionaliteiten
aan. Te denken valt aan een bespreking en/of agenda van activiteiten en feesten van Uitgeest en om-
geving (11), foto's van evenementen in Uitgeest en van de JJR (2), vacatures voor jongeren (2), in-
formatie en hulp bij het zoeken van woonruimte (2), aanbod van bands in de omgeving (2), informatie
over de JJR en haar doelen (1), items over waar jongeren zich mee bezighouden (1) en spellen (1).

Beoordeling website: de site van de Jeugd- en Jongerenraad is sinds kort vernieuwd. Aan de respon-
denten is dan ook gevraagd, wat zij van de nieuwe site vinden en of zij nog advies hadden ter verbete-
ring van de website.

De respondenten uit groep A hadden de site nog nooit bezocht, ten tijde van het invullen van de
enquête. Op het eerste gezicht antwoordden zij dan ook uiteenlopend. Waar de meeste respondenten
aangaven de site mooi, overzichtelijk en/of leuk te vinden, gaven anderen juist aan dat de site saai was.
Enkele respondenten gaven aan dat zij verwachten in het vervolg vaker de site te bezoeken.
De respondenten uit groep A gaven ook nog een aantal adviezen:
De site mag overzichtelijker ingedeeld worden, met spannender kleurgebruik. Er mag meer tekst onder
home komen te staan, maar deze tekst moet minder in 'grote mensentaal' geschreven zijn. Ook missen
zij nog informatie waar zij in de voorgaande vraag om gevraagd hebben.

Van groep B hadden 73 van de 282 respondenten aangegeven de site nog niet bekeken te hebben. De
145 respondenten die de vraag open hebben gelaten, zullen de site zeer waarschijnlijk ook nog niet
bekeken hebben. De respondenten die de site wel hebben bekeken hadden, gaven in hun antwoord of-
wel hun mening, ofwel advies, of gaven zowel hun mening als advies. De mening van deze groep res-
pondenten was mooi/goed/leuk (14), netjes/overzichtelijk (10), steriel/saai (9) en informatief (1). Zij
gaven de volgende suggesties:
Een zoekbalkje, meer informatie over Mill House, meer plaatjes en kleuren maar ook minder kleuren
voor het behoud van de overzichtelijkheid, het spannender maken van de site en tips voor persoonlijke
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problemen. Ook gaven twee respondenten aan, dat zij het forum niet konden openen en waren er res-
pondenten die de site onduidelijk vonden, met name de naamgeving van de links.

Conclusie: De jongerensite is verre van bekend onder de jeugd van Uitgeest. Aangezien deze enquête
voor veel respondenten de eerste ervaring is met de jongerensite en de JJR, is de verwachting dat, zo-
lang de site regelmatig vernieuwd wordt, het aantal bezoekers vanaf heden zal toenemen. Ook zal er
kritisch naar de aangedragen verbeteringsmogelijkheden gekeken moeten worden, zodat de kwaliteit
van de site verder verbeterd kan worden.

6. J.I.P. (Jongeren Informatie Punt)

Mogelijk toekomstig gebruik van een JIP: voor bijna de helft van de respondenten is het onzeker of
ze in de toekomst gebruik gaan maken van het JIP. Ruim 30% geeft aan geen gebruik te zullen maken,
terwijl 22% verwacht wel gebruik van het JIP te zullen maken.

Conclusie: aangezien ruim 47% van de respondenten neutraal is, is het te vroeg om te zeggen dat er in
Uitgeest geen behoefte is aan een JIP. Ruim één op de vijf jongeren zou gebruik maken van een JIP;
dit is een behoorlijke groep die blijkbaar behoefte heeft aan deze vorm van informatieverstrekking.
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7. Mantelzorg

Op de vraag 'Zorg jij voor je broertje/zusje of één van je ouders?'gaf 12,4% van de respondenten
uit groep A aan voor één van zijn/haar gezinsleden te zorgen. In groep B is dit 6,7%. Ook gaf een
klein percentage in beide groepen aan dat zij niet (zeker) weten of zij voor één van de gezinsleden
zorgen. Het is onduidelijk of de genoemde percentages daadwerkelijk het aantal mantelzorgers in Uit-
geest weerspiegeld. Hoewel er een inleidende tekst is gebruikt om de betekenis van het concept man-
telzorg te communiceren, is het niet duidelijk of alle respondenten dit concept volledig begrijpen.

Op de vraag 'Ken je een jongere in je omgeving, die voor een broertje/zusje of zijn/haar ouders
zorgt?' gaf 30,6% van de respondenten in groep A aan iemand zijn of haar omgeving te kennen die
voor één van zijn/haar gezinsleden zorgt. In groep B is dit percentage 17,4%. Het hoge percentage "ik
weet niet" van respondenten uit groep A, lijkt aan te geven dat de jongere groep meer moeite heeft het
concept 'mantelzorg' te definiëren voor zichzelf. Ook kan het zijn dat zij (nog) niet voldoende inzicht
hebben in het gezinsleven van jongeren in hun omgeving.

Op de vraag 'Vind jij ondersteuning voor jezelf of een andere jongere die zorg biedt, belang-
rijk?', valt wederom op dat het concept 'mantelzorg' moeilijk te definiëren is (32,8% in groep A be-
antwoord de vraag met: "ik weet niet"). Een zeer ruime meerderheid gaf aan de ondersteuning van
jonge mantelzorgers belangrijk te vinden.

Hulp bij mantelzorg: Opvallend is dat uit groep B minder respondenten weten waar ze hulp moeten
krijgen dan de respondenten uit groep A.

Zesenveertig respondenten uit groep A hebben aangegeven waar zij denken en/of weten waar zij heen
moeten om hulp te krijgen bij het geven van mantelzorg. Verruit de meeste respondenten (24) gaven
aan naar familie, vrienden of buurtbewoners te gaan. De dokter, het ziekenhuis, de apotheek en het
alarmnummer 112 werden door zestien respondenten genoemd. De kindertelefoon, jeugdzorg en man-
telzorg Alkmaar werden tweemaal genoemd. Opvallend was dat de respondent zelfs het telefoonnum-
mer van mantelzorg Alkmaar kon noemen. Ook de gemeente en politie en het internet werden als optie
gegeven. Eén respondent gaf aan, dat ze op school geleerd hadden op welke hulpinstanties en op wel-
ke informele hulp ze een beroep kunnen doen.
Uit groep B hebben 43 van de 282 respondenten aangegeven waar zij denken of weten hulp te kunnen
krijgen bij het verlenen van mantelzorg. De volgende suggesties werden gedaan: Thuiszorg (9), fami-
lie (9), huisarts (7), maatschappelijk werk (7), gemeente (3), Bureau Jeugdzorg (2), kindertelefoon (2)
en kennissen/vrienden (2). Ook werden de volgende suggesties gedaan: het JIP (al weet de respondent
niet waar deze in Uitgeest is), hulpinstanties, grootouders, CIZ, psycholoog, vertrouwenspersoon op
school, verzorgingstehuis, buren, WMO, zorgverzekering, 112, GGZ, RIAGG, RKZ en mantelzorg in
Beverwijk.

Conclusie: uit deze resultaten kan voorzichtig geconcludeerd worden dat mantelzorg speelt onder jon-
geren in Uitgeest. Indien het concept juist geïnterpreteerd is door de respondenten, dan zijn er mini-
maal 41 jonge mantelzorgers in Uitgeest, terwijl slechts 20 respondenten weten waar ze hulp kunnen
krijgen. Hieruit is af te leiden dat er meer aandacht aan mantelzorg en de gerelateerde hulpverlening
moet worden besteed, zodat jongeren meer bekend worden met het concept en de bijbehorende onder-
steuning.

De volgende vragen zijn enkel aan jongeren in de leeftijdscategorie 15 tot en met 23 jaar
voorgelegd.
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8. Horeca

Horecabezoek: van de 279 respondenten gaf 55,6% aan regelmatig uit te gaan in Uitgeest (minimaal
lx per maand). Ruim een kwart gaat minimaal 3x per maand stappen. Bijna 26% gaat nooit in Uitgeest
uit.

Glijdende sluitingstijden: ruim 55% van de respondenten gaf aan de glijdende sluitingstijden een
goed idee te vinden. Slechts 11,5% vindt de sluitingstijden een slecht idee. Precies l/3e van de res-
pondenten is neutraal.

Op de stelling: "Als de kroegen eerder dicht zouden gaan, dan ga ik ook eerder uit" reageerden de
respondenten als volgt: meer dan 57% geeft aan niet eerder uit te gaan wanneer de kroegen eerder
dicht zouden gaan. Ruim 21% zou dit wel doen en ruim 21% is neutraal.

Veiligheid op straat na het uitgaan: bijna l op de 6 jongeren voelt zich onveilig op straat in Uitgeest
na het uitgaan. Meer dan de helft voelt zich wel veilig op straat. Bijna een kwart heeft hier geen me-
ning over.

De vraag: "Als jij je onveilig voelt op straat na het uitgaan in Uitgeest, op welke locaties of in
welke straten is dat dan?" werd door 61 van de 282 respondenten beantwoord. Sommige responden-
ten gaven meerdere plekken op waar zij zich onveilig voelen in Uitgeest na het uitgaan. De volgende
locaties werden meerdere malen genoemd:
De tunnel onder het spoor door (16), rond de Geesterweg (8), de Middelweg (7), rondom de uitgaans-
gelegenheden (4), de Kooglaan (4), industrieterrein bij de Bobs (3) en de hangplek tussen de biblio-
theek en apotheek (3). Daarnaast werden minder concrete plekken benoemd zoals steegjes, plaatsen
waar weinig verlichting is, plekken waar weinig of geen mensen zijn. Enkele respondenten benadruk-
ten in hun antwoord dat zij zich (zeer) veilig voelen in Uitgeest (5). Ruim twee keer zoveel meiden
dan jongens voelen zich onveilig na het uitgaan.

Van de respondenten vindt ruim 27% dat er onvoldoende politie op straat is na het uitgaan. Bijna 36%
is wel van mening dat er genoeg politie op straat is. Ruim 36% is hierin neutraal. Ook hier vinden bij-
na twee keer zoveel meiden als jongens dat er meer blauw op straat moet verschijnen na het uitgaan.

Conclusie: bijna driekwart van de respondenten gaat wel eens stappen in Uitgeest. Ruim de helft van
de respondenten vindt de glijdende sluitingstijden een goed idee. Iets meer dan één op de vijf respon-
denten zou eerder uitgaan als de kroegen eerder zouden sluiten. Hieruit valt af te leiden dat de slui-
tingstijden vanuit het perspectief van de jongeren een voordeel zijn. Iets meer dan 16% voelt zich na
het uitgaan niet veilig op straat (ruim 2/3e van deze groep is vrouw). Dit lijkt vooral te gaan om de
route tussen de kroegen en de Kleis (Middelweg, Geesterweg, stationstunnel). Ruim een kwart vindt
dat er na het uitgaan meer politie op straat moet zijn. Binnen deze groep is bijna 2/3e vrouw.
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9. Politiek Uitgeest

Betrokkenheid bij Uitgeester politiek: de respondenten voelen zich in zeer geringe mate betrokken
bij de politiek van Uitgeest. Slechts 7,4% gaf aan geïnteresseerd te zijn, precies 65% hiervan is vrouw.
Bijna 60% gaf aan zich niet betrokken te voelen bij de Uitgeester politiek.

Stemgedrag: Bijna 40% gaf aan te hebben gestemd. Als dit wordt vertaald naar stemgerechtigden is
dit percentage 70,2%. Dit zijn 106 respondenten op 151 stemgerechtigden. Het percentage stemge-
rechtigden dat niet heeft gestemd is 15,2%. Iets meer meiden hebben gestemd dan jongens.

Op de stelling: "Ik zou me NIET willen inzetten voor de Uitgeester politiek" werd als volgt gerea-
geerd: iets meer dan 20% is het oneens, ruim 45% is neutraal en 33% is het eens. Ongeveer één op de
vijf respondenten zou zich dus willen inzetten voor de politiek in Uitgeest.

"De politiek van Uitgeest doet genoeg voor de jongeren": Slechts 14,8% gaf aan er mee eens te zijn
dat de politiek genoeg doet voor de Uitgeester jongeren. 27,8% is het hier niet mee eens. Opvallend is
het hoge percentage (57,4%) respondenten wat hier neutraal tegenover staat. Opvallend is ook dat
geen enkele respondent het "zeer eens" met deze stelling is.

Conclusie:
Iets meer dan 7% van de jongeren voelt zich betrokken bij de politiek van Uitgeest, terwijl meer dan
20% zich zou willen inzetten voor de Uitgeester politiek. Voor de politieke partijen, het college van
B&W en de JJR ligt hier een mogelijkheid om dit deel van de doelgroep meer bij de politiek te betrek-
ken.
Ruim 70% van de jongeren heeft wel gestemd tijdens de gemeenteraadsverkiezingen, dus interesse
voor politiek is duidelijk aanwezig. Slechts 14,8% vindt dat de politiek genoeg doet voor de jongeren
van Uitgeest. Hier is nog veel winst te halen; meer dan de helft van de respondenten heeft hier geen
mening over en weet waarschijnlijk dus nog niet genoeg over het politieke klimaat in Uitgeest.
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10. Woonvoorzieningen Uitgeest

In Uitgeest blijven wonen: Ruim 59% geeft aan in de toekomst graag of zeer graag in Uitgeest te wil-
len wonen. Slechts 17% geeft aan in de toekomst niet in Uitgeest te willen blijven wonen. Iets meer
dan 23% heeft de vraag met neutraal beantwoord en geeft hiermee aan nog niet besloten te hebben in
Uitgeest te blijven wonen of niet.
Bekend met optiesysteem: Een ruime meerderheid (65,9%) is niet bekend met het optiesysteem voor
een huurwoning in Uitgeest.

Inschrijvingen: Slechts 15,2% van de respondenten staat ingeschreven voor een huurwoning. Ruim
22% wil zich niet inschrijven en ruim 62% is nog van plan zich in te gaan schrijven.

Waarom men zich nog niet heeft ingeschreven:
Het merendeel (67) van de 279 respondenten gaf aan nog geen behoefte te hebben zich in te schrijven
omdat zij te jong zijn of nog prima thuis wonen. Te jong kan in dit geval betekenen dat de responden-
ten zich te jong voelen om een optie te nemen of dat zij de minimum leftijd om een optie te mogen
nemen nog niet hebben bereikt. Tweeënveertig respondenten geeft aan geen behoefte te hebben om in
Uitgeest te blijven. Elf respondenten antwoorden dat zij nog geen aandacht hebben besteed aan waar
ze willen wonen en wanneer zij op zichzelf willen (dit kan natuurlijk ook met 'te jong' te maken heb-
ben). Tien respondenten geven aan nog geen optie te hebben omdat zij twijfelen waar zij willen wo-
nen. Tien respondenten geven aan al op zichzelf te wonen. Zeven respondenten antwoorden dat zij
geen geld hebben om op zichzelf te wonen (kan deels gekoppeld worden aan het te hoog vinden van
de huurprijzen). Zes respondenten gaven aan te weinig informatie te hebben over het optiesysteem.
Vijf respondenten vinden het nemen van een optie zinloos (vanwege een te lange wachttijd) en vier
respondenten gaven aan direct te willen kopen en hebben daarom geen behoefte aan een optie.

Waarom men zich wel heeft ingeschreven:
Zestien respondenten gaven een directe behoefte voor een woning aan, zeven respondenten bevestig-
den dat zij ingeschreven staan en acht respondenten gaven aan te anticiperen op de lange wachttijden

Op de stelling: "de procedures voor het verkrijgen van een huur- of koopwoning vind ik duide-
lijk" werd als volgt gereageerd: ruim 18% was het niet met de stelling eens, ruim 60% van responden-
ten was neutraal en ruim 21% vind de procedures duidelijk. De 60% die neutraal is op deze stelling
komt ongeveer overheen met het percentage dat zich nog in wil gaan schrijven op een optie (62,2%).
Deze respondenten kennen de procedures nog niet, omdat ze zichzelf nog moeten gaan inschrijven.

Genoeg woningen voor starters: Slechts 8,1% vindt dat er genoeg woningen voor starters zijn. Pre-
cies 50% vindt dat er niet genoeg woningen zijn en 41,9% is neutraal. Deze laatste groep moet waar-
schijnlijk nog meer kennis opbouwen over de woningmarkt om op deze stelling te kunnen reageren.

Op de stelling "de gemeente doet niet genoeg om starters aan een woning te helpen" reageerde
ruim een kwart van de respondenten bevestigend, meer dan zestig procent was neutraal en slechts één
op de tien respondenten was het niet eens met de stelling.

Conclusie:
Alhoewel de meeste jongeren (ruim 59%) in de toekomst in Uitgeest wil blijven wonen is meer dan de
helft niet op de hoogte van het optiesysteem (65,9%), wil een groot deel zich nog gaan inschrijven
voor een optie (62,2%) en kent een groot deel (60,4%) de procedures voor het verkrijgen van een
huur- of koopwoning niet. De helft van de respondenten vindt dat er niet genoeg woningen voor star-
ters zijn in Uitgeest en ruim een kwart (25,2%) vindt dat de gemeente meer zou moeten doen om star-
ters aan een woning te helpen.
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11. Conclusies

De volgende conclusies gelden voor jongeren van elf tot en met drieëntwintig jaar.

Mill House

Mill House wordt voornamelijk bezocht door jongeren tot vijftien jaar. Van deze groep geeft
42,5% aan Mill House te bezoeken. Ruim de helft van deze bezoekers zegt Mill House zelfs
regelmatig te bezoeken (minimaal één keer per maand). De jongeren tot vijftien jaar zijn meer
tevreden over het activiteiten pakket dat Mill House aanbiedt dan jongeren boven de vijftien.
Mill House heeft blijkbaar moeite de oudere doelgroep te bereiken. Men kan zich afvragen in
hoeverre het mogelijk en wenselijk is de diensten van een jongerencentrum aan te bieden aan
een doelgroep waarbinnen de leeftijd en behoeftes sterk verschillen.
Informatie over het activiteitenpakket van Mill House halen de jongeren met name uit de krant, ge-
volgd door de flyer die Mill House verspreidt en informatieverstrekking op school. Uit de antwoorden
blijkt dat jongeren die geen interesse hebben in Mill House nauwelijks informatie vergaren over het
activiteitenpakket.
Mill House wordt positief gewaardeerd om de activiteiten die zij organiseert en gezien als een mooie
voorloper op de uitgaansgelegenheden voor zestien jaar en ouder Wel geven jongeren aan het te vaak
te rustig te vinden in Mill House en leeftijdsgenoten te missen. De locatie van Mill house wordt door
sommige respondenten ook als negatief beschouwd. Zie hoofdstuk 2 voor meer informatie over wat
jongeren missen en juist waarderen aan Mill house.

Speelvoorzieningen
De Speelvoorzieningen voor jeugd onder de elf zijn niet meegenomen in deze enquête.
Van de Speelvoorzieningen in Uitgeest maken met name de jongeren tot en met vijftien jaar veelvuldig
gebruik. Zwembad De Zien is de absolute nummer één onder de jongere en oudere jeugd. Daarnaast
blijkt dat skatevoorzieningen, grasvelden (o.a. park en ijsbaan) en schoolpleinen erg geliefde speel-
plaatsen zijn. Bankjes en tafeltenni staf els zijn een belangrijke ontmoetingsplek voor veel jongeren.
Een overgrote meerderheid is voorstander van het plaatsen van de funboxen in Uitgeest.
Jongeren vinden dat naar verhouding tekort speelplaatsen zijn in het oude dorp, gevolgd door de Kleis.
Dit strookt niet met de werkelijke situatie. Hieruit blijkt dat jongeren vernieuwing en onderhoud van
speelplaatsen belangrijk vinden.
Een grote meerderheid van de jongeren vindt de ijsbaan van Uitgeest niet overbodig. Ook zou het vol-
gens hen geen andere functie moeten krijgen dan om te sporten. Als voorbeeld voor een andere invul-
ling werd in de enquête een skeelerbaan genoemd. Dit werd door veel respondenten gedragen. Ander
veel voorkomende suggesties waren: een skatebaan, een hangplek (al dan niet overdekt), en de ruimte
geschikt te maken voor andere veldsporten dan alleen voetbal.
Jongeren die uitgesproken vóór een andere invulling van de ijsbaan zijn, suggereerden de bouw van
starterswoningen. Ook gaven enkele jongeren aan niet het nut te zien van het jaarlijks onder laten lo-
pen van de (gehele) ijsbaan in verband met de zachte winters.

Jeugd- en Jongerenraad
De Jeugd- en Jongerenraad is slechts matig bekend onder de jongeren tot en met vijftien jaar. Van de
jongeren boven de vijftien geeft daarentegen meer dan de helft aan met de JJR bekend te zijn. Onge-
veer de helft van de respondenten die heeft geantwoord de Jeugd- en Jongerenraad te kennen is ook
daadwerkelijk op de hoogte van de activiteiten van de JJR. Duidelijk is dat de JJR moet werken aan
haar promotie. Veel jongeren kennen de JJR door de speelplekken en activiteiten waar de naam van de
JJR aan is verbonden. Deze vorm van promotie blijkt dan ook het meest effectief. Jongeren gaven aan
dat zij het belangrijk vinden dat de stem van de jeugd wordt gegeven en gehoord binnen de Uitgeester
politiek. Zie hoofdstuk 4 voor adviezen die de jongeren aan de JJR geven.
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Jongerensite
De Jongerensite is nauwelijks bekend onder de jongeren van Uitgeest. Wanneer de JJR de site als
communicatie-instrument blijft gebruiken zal deze beter promoot moeten worden. Echter, de site kan
ook onbekend zijn vanwege desinteresse. Zie hoofdstuk 5 voor de zaken die jongeren aangeven graag
terug te zien op de site.

JIP (Jongeren Informatie Punt)
Bijna een kwart van de jeugd geeft aan van een JIP gebruik te willen maken, wanneer deze in Uitgeest
zou zijn geplaatst. Voor bijna de helft van de respondenten is het onzeker of ze in de toekomst gebruik
gaan maken van het JIP. Uit deze cijfers spreekt geen overduidelijke behoefte van de jongeren aan een
JIP.

Mantelzorg
Van de jongeren tot vijftien jaar geeft 12,4% aan voor een gezinslid te zorgen, terwijl 30,6% aangeeft
een jongere in hun omgeving te kennen die zorgdraagt voor een gezinslid. Voor de groep boven de
vijftien ligt dit percentage opmerkelijk lager, namelijk respectievelijk 6,4% en 17,4%. Het is onduide-
lijk of de genoemde percentages daadwerkelijk het aantal mantelzorgers in Uitgeest weerspiegelen.
Uit het hoge percentage "ik weet niet" onder de jongeren tot vijftien jaar valt af te leiden dat de jonge-
re groep meer moeite heeft het concept 'mantelzorg' te definiëren voor zichzelf. Ook kan het zijn dat
zij (nog) niet voldoende inzicht hebben van het gezinsleven van jongeren in hun omgeving. Een zeer
ruime meerderheid van de jongeren geeft aan de ondersteuning van jonge mantelzorgers belangrijk te
vinden.
Opvallend is dat jongeren boven de vijftien aanzienlijk minder jongeren weten waar ze hulp moeten
krijgen (83,7%) dan de jongeren onder de vijftien (55,4%). Uit deze cijfers spreekt een duidelijke
noodzaak om meer bekendheid te geven aan het hulpverleningspad voor jonge mantelzorgers. Jonge-
ren die aangaven wel te weten waar zij hulp kunnen vragen, noemen: familie en buren, huisarts, thuis-
zorg en maatschappelijk werk.

De volgende conclusies gelden alleen voor jongeren van vijftien tot en met drieëntwintig jaar.

Horeca
Een ruime meerderheid van de Uitgeester jongeren gaat regelmatig uit in Uitgeest. Tevens geeft een
ruime meerderheid aan de glijdende sluitingstijden voor de horeca een succes te vinden. Nog geen
kwart van de jongeren geeft aan te verwachten eerder uit te gaan wanneer de kroegen eerder dicht
zouden gaan. Het vervroegen van sluitingstijden zou dan ook negatieve financiële gevolgen kunnen
hebben voor de Uitgeester horeca.
Bijna één op de zes jongeren voelt zich onveilig op straat in Uitgeest na het uitgaan. Iets minder dan
de helft voelt zich wel veilig op straat. Het tunneltje onder het spoor, het gebied rondom de Geester-
weg en de Middelweg worden als het meest onveilig ervaren door de jongeren. Voor de overige loca-
ties zie hoofdstuk 8. Daarnaast werden minder concrete plekken benoemd zoals steegjes, plaatsen
waar weinig verlichting is, plekken waar weinig of geen mensen zijn. Ook gaven enkele jongeren aan
zich onveilig te voelen binnen de uitgaansgelegenheden. Ruimt een kwart van de jongeren vindt dat er
te weinig politie op straat is tijdens en na het uitgaan.

Politiek Uitgeest
Bijna zestig procent van de jongeren geeft aan zich niet betrokken te voelen bij de politiek van Uit-
geest. Slechts ruim één procent geeft aan zich wel betrokken te voelen bij de Uitgeester politiek. Hier
valt dus nog een flinke slag te slaan. Toch geeft bijna veertig procent aan te hebben gestemd. Als dit
wordt vertaald naar stemgerechtigden is dit zelfs 70,2%. Iets meer dan twintig procent van de respon-
denten geeft aan zich te willen inzetten voor de Uitgeester politiek. Nog geen 15% van de jongeren
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vindt dat de politiek genoeg doet voor de Uitgeester jongeren. Deze cijfers tonen dat vanuit de jeugd er
dus wel degelijk een flinke interesse en wil tot participatie bestaat voor de Uitgeester politiek. Blijk-
baar lukt het de gemeente niet de jongeren te bereiken.

Woonvoorzieningen in Uitgeest
Een ruime meerderheid van de jongeren wil graag in Uitgeest blijven wonen. Toch zijn de meeste res-
pondenten niet bekend met het optiesysteem. Bijna 2/3e van de jongeren geeft aan zich nog te willen
inschrijven voor een woning in Uitgeest, terwijl slechts ruim vijftien procent dit al daadwerkelijk heeft
gedaan.
Uit deze cijfers valt te concluderen dat de komende jaren de woonbehoefte in Uitgeest onder jongeren
groot is en het storm zal lopen op de inschrijving voor woningen. Zelfs als men er rekening mee houdt
dat een deel van de jongeren die nu aangeeft zich te zullen gaan inschrijven voor een woning in Uit-
geest zich nog zal gaan bedenken en elders woonruimte gaat zoeken.
Veel jongeren, die hebben aangegeven zich nog niet te hebben ingeschreven, noemen als re-
den hun te jonge leeftijd. Te jong kan in dit geval betekenen dat de respondenten zich te jong
voelen om een optie te nemen of dat zij de minimum leeftijd om een optie te mogen nemen
nog niet hebben bereikt. Dit draagt positief bij aan het aantal potentiële inschrijvingen. Nog
geen 10% van de jongeren beaamt dat er voldoende woningen zijn voor starters en dat de ge-
meente genoeg doet om de Uitgeester jongeren aan een woning te helpen in Uitgeest. Voor
een dorp waar een zeer groot aantal jongeren aangeeft in de gemeente te willen blijven wo-
nen, zijn deze laatste cijfers toch opmerkelijk. Wel dienen deze cijfers gezien worden in een
context van een landelijke woningsnood onder starters.
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Bijlage 4

Rondetafelgesprek Zorg & Welzijn
Oe tweede van vijf rondetafelgesprekken vond op 28 november plaats in de hal van het gemeentehuis.
Centraal stonden: Zorg, welzijn en onderwijsvoorzieningen in Uitgeest. Karin van der Arend (OBU) hield
een presentatie over dit onderwerp.

De presentatie van Karin van der Arend ging in op de huidige en toekomstige situatie van de voorzieningen op
het gebied van welzijn, cultuur, onderwijs en gezondheidszorg.
De belangrijkste (voorlopige) conclusie luidde dat voor het behouden van het huidige voorzieningenniveau en om
te kunnen voldoen aan de toekomstige behoefte, een inwonertal van 14.500 wenselijk is.

Tijdens de presentatie kwamen er vragen vanuit het publiek. Hier een kort overzicht:
Vraag: worden de gegevens die vanavond kenbaar worden gemaakt beschikbaar gesteld?
Antwoord: ja, de presentatie is binnenkort te downloaden van de website van de gemeente.
Vraag: is de bevolkingsopbouw (leeftijd) meegenomen in het onderzoek?
Antwoord: op basis van de CBS-cijfers en gegevens van zorgkantoren is rekening gehouden met de vergrijzing.
In de toekomst dienen deze wellicht bijgesteld.
Vraag: wat is de reden van het uitlichten van vier basisdisciplines?
Antwoord: deze keuze is gemaakt op basis van de beschikbare gegevens.
Vraag: er is maar een beperkt overzicht van de speelvoorzieningen voorhanden.
Antwoord:

Knelpunten en kansen
Na presentatie en discussie vulden de aanwezigen op paarse kaarten in waar volgens hen knelpunten en aan-
dachtspunten liggen. Op groene kaarten vermeldden ze hoe het voorzieningenniveau zou kunnen worden ver-
sterkt.

Deelnemers
Aan het overleg namen deel vertegenwoordigers van Viva! Zorggroep, Adviesraad Senioren- en Gehandicapten-
beleid, Jeugd en Jongerenraad, peuterspeelzaal De Speelhoek, speeltuin Kindervreugd, Kinderdagverblijf De
Regenboog, Verloskundigenpraktijk, A.N.B.O., basisschool De Paltrok, De Nieuwe Kuil, Fabo, l.S.O.B., huisart-
sen, Jongerencentrum Mill House.
Namens de gemeenteraad: de dames E. Cornelisse, G. Krom, R. Heijne, de heren C. Feenstra, J. Kuijt, J. van
der Hoek, W. Spaanderman. Namens het college: H.M. Edzes-Altena. Namens het Ontwikkelbedrijf Uitgeest
(OBU): de dames K. van der Arend (voorzitter), R. de Wildt en M. Heemskerk.
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Rondetafelgesprek Sport voorzieningen
De eerste van vijf rondetafelgesprekken over de ontwikkeling van het Dorpsplan vond plaats op dinsdag-
avond 27 november in de hal van het gemeentehuis. Centraal stond het thema Sportvoorzieningen in Uit-
geest. Kor Buitendijk, directeur van het Ontwikkelbedrijf Uitgeest verwelkomde de dertig aanwezigen en
hield een voorstelronde. Vervolgens hield Karin van der Arend een presentatie over de sportvoorzienin-
gen.

Karin van der Arend belichtte in haar presentatie onder meer het huidige gebruik van sportvelden en sportac-
commodaties. Ook ging ze in op het toekomstige gebruik van de voorzieningen, aan de hand van vijf scenario's
voor de ontwikkeling.
De belangrijkste conclusie luidde dat als het inwonertal van Uitgeest groeit tot 12.500 a 13.000, dat voldoende is
om de huidige Sportvoorzieningen op peil te houden, met uitzondering van zwembad De Zien.
In de discussie die volgde, stelden de aanwezigen een aantal vragen. Hieronder een selectie van vragen en ant-
woorden.

Vragen en antwoorden
Vraag: Hoeveel inwoners telt Uitgeest momenteel?
Antwoord: Volgens de laatste gegevens: 12.053 inwoners.
Vraag: Is het aantal berekende uren van Gymnastiekvereniging Unitas misschien van vorig jaar?
Antwoord: Nee, het zijn de meest recente.
Vraag: Zijn verenigingen van buurgemeenten zoals Limmen betrokken in het onderzoek?
Antwoord: Nee, Limmen valt immers onder de gemeente Castricum.
Vraag: Is er een verschil tussen de incourante uren in zalen en bij velden?
Antwoord: Ja, bij velden wordt een andere berekeningswijze gehanteerd. Bij de berekening van de zalen wordt
uitgegaan van het totaal aantal beschikbare uren.
Vraag: Welke sportvelden zijn er nodig om woningen op te gaan bouwen?
Antwoord: Dat is nu niet aan de orde. Dat is een keuze aan de raad. Het gaat er nu om: klopt het beeld dat er
over het algemeen velden en hallen voldoende zijn. Kor Buitendijk legt in dit verband het proces van de ontwik-
keling van het Dorpsplan kort uit. Na de rondetafelgesprekken zal het college eind januari 2008 een voorstel aan
de raad doen. Dat is gericht op het kunnen kiezen welke Wvg-gebieden wel en welke niet blijven gehandhaafd.
Halverwege februari 2008 vindt er weer een 'brede dorpsavond' plaats in de Zwaan. Daar zal dit voorstel worden
besproken. Daarna volgt nog een informele raadsbespreking en op 28 februari besluit de raad over het voorstel
van het college. In de maanden maart en april 2008 kan dan het Dorpsplan verder worden ingevuld. Eind juni zal
de raad het plan vaststellen.
Vraag: Komt er nog onderzoek naar de behoefte onder inwoners om de sportvelden eventueel te verplaatsen.
Antwoord: Dat is nu niet aan de orde. Zie de uitleg over het proces bij de vraag hierboven.
Vraag: Kan samenwerking tussen de sportverenigingen zich uitstrekken tot het delen van bij voorbeeld een ge-
zamenlijke, multifunctionele kantine?
Antwoord: Het behouden van de eigen identiteit staat bij alle verenigingen voorop. FC uitgeest wil hooguit de
mogelijkheden onderzocht zien van het gezamenlijk exploiteren van een kantine, vooral om kosten te besparen.
Vraag: Is er bij de berekeningen van de sportbehoeften ook rekening gehouden met extra woningbouw (HMS-
terrein, Waldijk e.d.)? Zal dat geen extra groei brengen bij de verenigingen?
Antwoord: Dat is niet meegenomen in deze presentatie.
Vraag: Bedrijfsmatige sport (manege, jachthaven) wordt vanavond niet besproken.
Antwoord: Dat klopt, hedenavond zijn hier alleen de verenigingen die gebruikmaken van gemeentelijke voorzie-
ningen. Het sportplan wordt ook niet besproken.
Vraag: Waarom is het zwembad zo geliefd bij de jeugd, ook van buiten Uitgeest?
Antwoord: Omdat er ook een grote zonneweide is, waarop sport en spel (voetbal) mogelijk is.
Vraag: TC Uitgeest heeft nu al te weinig accommodatie.
Antwoord: Het is bij de tennisvereniging zelf ook de vraag of deze wel moet groeien. Het wordt bij voorbeeld
steeds moeilijker om vrijwilligers te vinden.

Knelpunten en kansen
Ten slotte vulden de aanwezigen op paarse kaarten in waar volgens hen knelpunten en aandachtspunten liggen
voor 'de sport'. Op groene kaarten vermeldden ze op welke punten het voorzieningenniveau kan worden ver-
sterkt.

Deelnemers
Aan het overleg namen deel vertegenwoordigers van Gymnastiekvereniging Unitas, FC Uitgeest, IJsclub Uitgeest, de Jeugd en
Jongerenraad, Korfbalvereniging Stormvogels, Basketballvereniging Lake City Players, Uitgeester Schaakgenootschap Lasker,
Mixed Hockey Club Uitgeest, Sportplan Uitgeesl, Tennisclub Uitgeest, Tennisvereniging De Dog, Volleybalvereniging Voluit.
Namens de gemeenteraad waren aanwezig: de dames E. Cornelisse en G. Krom en de heren
C. Feenstra, J. van der Hoek, J. Kuijt, J. Rodenburg, J. Dubelaar en W. Spaanderman. Namens het College: mevrouw l. Edzes.
Namens het Ontwikkelbedrijf Uitgeest (OBU): de dames K. van der Arend (voorzitter), R. de Wildt, M. Heemskerk en de heren
K. Buitendijk, X. van der Hagen, P. Dicker. De heer P. Dubelaar, ambtenaar sportzaken.
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Bijlage 5
Schriftelijke reacties tijdens het rondetafelge-

sprek 'Sportvoorzieningen' op 27 november 2007

SAMENWERKING
Samenwerking bv. op het gebied van ouderensport' (nu 3 x gym voor ouderen)
samenwerking zoeken met andere voorzieningen bv. met zwembad of extra
tennisbanen/elkaar versterken i.p.v. allen voor zich
uitwisseling onderling sportverenigingen

MULTIFUNCTIONELE GEBOUWEN
Multifunctioneel gebruik
Ijsbaan multifunctioneel maken; skatebaan, skeelerbaan, beschikbaar stellen voor evenementen
Multifunctioneel maken bv. IJsbaan
Meer samenwerking tussen verenigingen bv. gezamenlijke kleedruimtes
Meer voorzieningen multifunctioneel bv. klimmen in sporthal
IJsbaan multifunctioneel
Onderzoek hoe je van eikaars mogelijkheden gebruik kan maken bv. laat de korfbal op de ijsbaan
spelen (tenslotte een zomersport) waardoor voetbal daar weer ruimte krijgt Dien je wel de kantine
van de IJsclub aan te passen c.q. die van de jeu de boules.

KWALITEIT BESTAANDE VOORZIENINGEN
Versterking in kwaliteit van de accommodatie bv. de Meet
Huidig voorzieningenniveau is thans op acceptabel niveau
Huidig niveau zeker behouden c.q. doorontwikkelen
Kwaliteit
Intensivering
Geen versterking maar instandhouding
kwaliteit van sportvelden verbeteren (voetbal traint op hockeyveld, veld is oud en hard)
Sportpark De Koog efficiënter indelen. Er zijn veel ongebruikte hoeken

PUNTEN DIE INDIVIDUELE VERENIGINGEN VERSTERKEN
T.b.v. Tennisvelden meer banen, zeker i.v.m. vergrijzing en toename van jeugd op de Kleis
Kantine Stormvogels is momenteel in slechte staat van onderhoud. Naast deze kantine is het wel-
licht in het voordeel in de uitstraling van de gemeente
aanleg kunstgrasveld -> derhalve betere benutting huidige accommodatie
Sportschool (sportplan) meer centraal in het dorp
Gebruik maken van eikaars materiaal
De jeugd van 12 t/m 15 zijn niet bij Unitas

DIVERSE PUNTEN TER VERSTERKING
extra zaal Wissel niet voor alle sporten
ledenstop werkt remmend tot negatief
Onderzoek naar mogelijke nieuwe sportbehoeften onder de inwoners (per huishouden) van Uit-
geest. M.a.w. sporten die nog niet vertegenwoordigd zijn in Uitgeest.
Klemtoon meer leggen op individuelesportbeoefening en minder op teamsporten.Hierbij particulier
initiatief betrekken, zodat gemeentelijke huishoudboekje minder belast wordt



KNELPUNTEN OVER LOKATIE SPORTVOORZIENINGEN
Sportvoorzieningen niet te ver "buitenkant" van Uitgeest. Inwoners wijk"De Kleis" zoeken sport
dan in omliggende gemeentes bv. Heemskerk
Komt aantrekkelijkheid gehele dorp ten goede
Hou Sportvoorzieningen bereikbaar (momenteel ligt het redelijk centraal)
Verplaatsing velden naar bv. A9 locatie is langere weg voor jeugd! O.a. uit Kleis/Waldijk/ Koog
Verplaatsing kan leiding tot ledenverlies; infrastructuur zal aangepast dienen te worden.
Bereikbaarheid: dus niet te ver buiten de woonkern
Verenigingen geconcentreerd bij elkaar -> voordeel als meerdere kinderen andere sporten beoe-
fenen
Knelpunt ligt m.i. bij het voetbalgebeuren. Kan opgelost worden zoals gesteld op groene kaart.
Waarom niet eens gedacht om de Ijsbaan te verplaatsen naar de molen De Dog
IJsbaan naar molen De Dog

KNELPUNTEN OVER SAMENWERKING
Verenigingen niet te verkokerd kijken naar algemeen doel

KNELPUNTEN OVER BEMENSING VAN VERENIGINGEN
Er is landelijk een tekort aan gymnastiek leiding
bemensing/vrijwilligers
Vrijwilligersbestand sportverenigingen

KNELPUNTEN FINANCIERING
Betaalbaar houden. Toegankelijkheid voor alle huishoudens
Er is veel geld nodig om in alle accommodaties kwalitatief veilige (turn)materialen te plaatsen.
Dus gaat de contributie omhoog.
Financiën; kapitaalvernietiging in combinatie met verplaatsing
Economie

TOEKOMSTIGE BEVOLKINGSSAMENSTELLING
Is er rekening gehouden met mogelijke daling van het inwoneraantal? En de vergrijzing? Want
dan zijn er minder sportbehoeften.
Inwoneraantal; gemiddeld ouder worden; oudergezin
Vergrijzing leidt tot andere sportvraag. Hoe hiermee om te gaan.

DIVERSE KNELPUNTEN
Ruimte
Dat verenigingen groot of klein serieus worden genomen
Tijd - 2007 - 2010 - 2025 voetbal; Wat te doen
Aanbod randgemeenten
Uitgeest hoeft niet elke sportaanbieding te hebben. Meer kijken in regioverband: wat is er elders,
welke ruimte zit daar en zijn er fusiemogelijkheden met verenigingen in e/o buiten Uitgeest.

KNELPUNTEN DIE VERENIGINGEN RAKEN
Het uitbreiden van materialen voor turnen wordt bemoeilijkt door de 'bergruimte' in de zalen
Door de grote groei van het aantal jeugdleden bij hockeyvereniging MHCU (+30 per jaar) heeft
de vereniging over een paar jaar (1 a 2 jaar) niet meer genoeg aan 1 veld Voor wedstrijden &
trainingen
Hockey: grotere groei verwacht!
T.a.v. tennisvelden; geen uitbreiding mogelijkheden bij Tennisclub Uitgeest. Grote investeringen
bij TV De Dog
Tennis: alleen de Dog kan uitbreiden.
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Schriftelijke reacties tijdens het rondetafelgesprek 'voor-
zieningen voor Welzijn, zorg en onderwijs' op 28 november

2007

Multifunctioneel aanbod
Creëer knooppunten van dienstverlening in de wijken op het terrein van wonen.welzijn en zorg
Knooppunten als multifunctionele accommodaties voor diverse aanbieders, waardoor gebuik ge-
maakt kan worden van huisvesting. Knooppunten ook die de samenwerking tussen aanbieders
kan bevorderen en kan leiden t.t.o. het bedienen van nieuwe doelgroepen, het ontwikkelen van
nieuwe diensten. Alles vanuit de intentie om een aanbod te bieden dat aansluit bij de behoeften
van de wijkbewoners
Ontbreken van brede schoolvoorziening:
1. In een doorgaande leerlijn te garanderen
2. Om de inwoners een dagarrangement te kunnen bieden

Versterken zorgvoorzieningen
Bij de opstelling van een Dorpsplan dient invulling gegeven te worden lokaal of met verwijzing
naar 'regionaal' aan de 9 prestatievelden van de Wmo. Dus niet alleen waar bouwen we wel of
niet woningen of bedrijven, maar hoe geven we invulling aan zorgcomponenten als de functie die
een zorginstelling in het kader van de Wmo zou moeten hebben: Centraal punt maatlijden ver-
strekken voor interne en externen. Dag- nachtopvang thuiszorgpatiënten en mantelzorgers te ont-
lasten. In samenspraak gemeent, Vivalzorggroep (thuiszorg en zorginstellingen). Locatie:
Dag/nachtopvang opplaats oude Dienstencentrum.
Hospice. Mantelzorg ontlasten door voorzieningen waar men voor enkele dagen (week) verzorgd
wordt
Consultatiebureau voor ouderen

Welzijnsvoorzieningen
Meer voorzieningen voor jeugd ten aanzien van beweging/spel/sport in de wijk (misschien Us-
baanterrein beter benutten)
Meer permanent karakter jongerencentrum door middel van verbouw/nieuwbouw
Prima: Uitstraling openluchtzwembad naar omliggende gemeentes toe. Versterking voorzienin-
gen: zeer duidelijke wisselwerking onderling tussen: Buitenschoolse opvang, school, jongeren,
sport, bibliotheek,. Muziek, peuterspeelzaal

Wonen
Zorgwoningen
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Woningen
Woningen voor alleenstaande/ eenoudergezinnen
Levensbestendinge woningen Bouwbesluit op toenemende groep ouderen Aanpassen i.v.m. toe-
name groep ouderen: te beperkte woningen die geschikt zijn voor huisvesting ouderen en gehan-
dicapten.

Diverse aandachtspunten/knelpunten
Zelfstandigheid; m.b.t. het aantal inwoners financiële afdekking kosten Blijven voorzieningen
haalbaar als blijkt dat landelijk meer gebruikers noodzakelijk zijn dan inwoners (denk aan zwem-
bad)
I.v.m. toename groep ouderen: aandacht bereikbaarheid van vervoersvoorzieningen

Knelpunten zorgvoorzieningen
Ontwikkelingen om gezondheidszorg te centraliseren en eventueel te koppelen aan bijvoorbeeld
ziekenhuizen. Visie van de landelijke politiek? IT ontwikkelingen m.b.t. zorg via Internet van in-
vloed op onze keuzes
Alcoholgebruik onder de jeugd terugdringen; aandacht eerdere sluitingstijd horeca
Uitbreiding flankeerbedden Geesterheem
Zorgcomponent zal met toenemende groep ouderen nader in beeld gebracht worden los van welk
scenario ook!

Knelpunt/aandachtpunt onderwijs/kinderopvang
Verplicht stelling aan schoolbesturen om meer samen te werken om leegstand en ruimtetekorten
te voorkomen; samenwerking kinderopvang verplicht te stellen zodat exploitatie afgedekt kan
worden
Onderwijsgebouwen zijn toegerust voor onderwijs nu (met kunst en vliegwerk) maar geen flexibili-
teit naar verdere toekomst kwaliteit voorzieningen dienen vergelijkbaar te zijn voor instellingen
met zelfde functie
Wenselijk peuterspeelzaal op de Waldijk. Afstand naar andere speelzaal wordt te groot i.v.m. ha-
len en brengen van schoolgaande broertjes/zusjes voor ouders moet speelzaal betaalbaar blijven
Voor- en naschoolse opvang hebben een wachtlijst, dit is niet wenselijk
Invloed van overkoepelende organen (schoolbesturen)
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